
استاندار اصفهان:  

صدای اذان باید در تمام سطح شهر شنیده شود

مشکل گلخانه های روستای 
نمونه اصفهان؛ 

مجوز دادند،  برق 
ندادند

 رقابت گلر ذوب آهن با اخباری و بیرانوند
پارسا برای تصاحب پارسا برای تصاحب 

دستکش طلا دستکش طلا 
خیز برداشته استخیز برداشته است
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 اصفهان در انتظار برف و باران؛ موج بارشی جدید
 فردا  می رسد

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان
شناسایی ۸۰۰ مورد ابتلا به سرطان در منطقه کاشان 

 اقدامی نمایشی یا برنامه ای عملیاتی 
 ورود تاکسی های برقی به اصفهان در غیاب زیرساخت های کافی؛  

 رفع مشکلات
 ۷۹ محله شهر 

اصفهان طی ۳ سال

تشکیل پرونده برای 
بیش از 2۰۰۰ نانوای 
متخلف در اصفهان استخراج روغن به سبک قاجاری  در »عصارخانه بیطرف« شهرضا؛

مهجور مانده!
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

 شنبه ۶ بهمن ۱۴۰۳
 2۴ رجب  ۱۴۴۶
 2۵ ژانویه  2۰2۵

شماره ۴2۸۵
۸ صفحه

سال چهاردهم
قیمت: ۵۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

گلــر جــوان گاندوهــا موفق شــد 
هشــتمین کلین شــیت خود در این 

فصل از لیگ برتر را به ثبت برساند...

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان با بیان اینکه ۱۳ ایستگاه پایش 
کیفیت هوا در اصفهان با آنالیزرها و کالیبراتورهای پیشرفته تجهیز شد، گفت: 
این اقدامات با هدف ارتقای نظارت و کاهش آلودگی در مناطق مختلف شهر 

انجام شده است.
سعید ساکت در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: در روز هوای پاک مجموعه ای 
از ظرفیت های جدید مهندسی پایش کیفیت هوای شهر اصفهان با هزینه ای 
بالغ بر ۲۱۰ میلیــارد ریال بــه بهره برداری رســید که این اقدامــات با هدف 
ارتقای پایش و کیفیت هوای شــهر اصفهان صورت گرفته است. وی افزود: 
ظرفیت های بهره برداری شده شامل آنالایزرهای سنجش صوت و کالیبراتور 
به ارزش ۴۰ میلیارد ریال، آنالایزرهای سیار سنجش آلاینده های هوا به ارزش 
۲۰ میلیارد ریال، آنالایزرهای سنجش گازهای آلاینده به ارزش ۱۳۲ میلیارد 
ریال، تجهیزات سنجش میزان اشعه ماورای بنفش به ارزش ۴ میلیارد ریال 
و کالیبراتورهای آنالایزرهای ســنجش ذرات معلق به ارزش ۱۵ میلیارد ریال 

بوده است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان تأکید کرد: این تجهیزات در ۱۳ 
ایستگاه تحت مدیریت شهرداری نصب و بهره برداری خواهد شد و نظارت و 

ارزیابی کیفیت هوای شهر را بهبود خواهد بخشید.
ساکت گفت: هم زمان با انجام این اقدامات، از ســامانه برخط اطلاع رسانی 
وضعیت کیفیت هوای اصفهان نیز رونمایی شــد و شــهروندان می توانند با 
مراجعه به نشــانی aqm.isfahan.ir به صورت مستقیم و برخط از وضعیت 
هوای شهر مطلع شوند. وی ادامه داد: این ســامانه داده های پایش شده را 
به صورت نقطه ای و در بازه های زمانی مختلف در اختیار شــهروندان، جامعه 
علمی و پژوهشــگران قرار می دهد. معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری 
اصفهان با اشــاره به اهمیــت داده کاوی اطلاعات پایش شــده کیفیت هوا 
خاطرنشان کرد: به تازگی در امتداد رویدادهای قصه آدم و هوا و برنامه های 

۳۳ روزه حوزه حمل ونقل و ترافیک که از بیست وششــم آذر آغاز شد و تا ۲9 
دی ادامه داشــت، فراخوانی برای داده کاوی اطلاعات کیفیت هوای شــهر 
اصفهان طی شش سال اخیر منتشــر کردیم. ساکت گفت: بیش از ۶۰ نفر از 
پژوهشگران علمی و دانشگاهی از سراسر کشور در این فراخوان شرکت کردند 
که به توسعه برنامه ریزی های علمی کمک خواهد کرد. وی با اشاره به رونمایی 
از خدمات امداد دوچرخه رایگان ادامه داد: این خدمات شــامل موتورهای 
برقی تجهیزشده برای امداد دوچرخه است که می توانند در محل کار یا منزل 
شــهروندان خدمات فنی ارائه دهند. این ظرفیت در کنار ایستگاه های ثابت 

تعمیر رایگان دوچرخه، به صورت سیار خدمت رسانی می کند.
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهان با اشاره به برنامه رونمایی و 
بهره برداری از ۵۰ دستگاه تاکسی برقی تأکید کرد: این ناوگان جدید به عنوان 
بخشی از برنامه های برقی سازی ناوگان حمل ونقل شهری، در روزهای پایانی 
هفته جاری به بهره برداری خواهد رســید که گامی مهم در راســتای کاهش 

آلایندگی و ارتقای خدمات حمل ونقل عمومی شهر اصفهان است.

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان گفت: طرح طبقه بندی مشاغل، 
برقرار شدن مجدد سختی کار و تبدیل وضعیت ۲۰۰ نفر از رانندگان از اقدامات 
اساسی ۱۵ ماهه اخیر در شــرکت واحد اتوبوسرانی برای کارکنان این شرکت 
بوده است. داوود بحیرایی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: ابتدای فعالیت 
و زمانی که مسئولیت را برعهده گرفتم، تعداد رانندگان شرکت حدود ۱۸۰۰ نفر 
بود، اما هم اکنون این تعداد به نزدیک ۲۴۰۰ نفر افزایش یافته است؛ به نوعی 
۴۰۰ نیروی جدید که بیشتر آن ها ناوبر اتوبوس هستند را جذب کردیم و در حال 
حاضر کمبود راننده نداریم و به نقطه ای رســیده ایم که به لحاظ تعداد ناوبران 

مشکلی وجود ندارد. 
وی افزود: با تلاش های فراوان و همکاری مسئولان مربوطه، از جمله فرماندار 
و معاون وقت استانداری اصفهان توانستیم مزایای سختی کار را برای رانندگان 
برقرار و طــرح طبقه بندی مشــاغل را اجرا کنیم که موجــب افزایش حقوق 

رانندگان شد؛ حقوق آن ها که پیش از این بسیار پایین بود، هم اکنون به میزان 
قابل توجهی بهبود یافته و رضایت بیشــتری را در میان کارکنان ایجاد شــده 
است. وی گفت: با تلاش های شــبانه روزی، ۱۲۰ دستگاه اتوبوس که به دلیل 
نبود قطعات یا مشکلات خدمات پس از فروش از مدار خارج شده بود، مجدد 
به چرخه خدمت بازگشت و این دستاورد بدون خرید اتوبوس جدید محقق 

شد و نشان دهنده مدیریت کارآمد منابع است. 
بحیرایی بــا بیان اینکــه تعــداد قابل توجهی از راننــدگان کــه قراردادهای 
غیرمستقیم داشتند، تبدیل وضعیت شده اند و سال جاری نزدیک به ۲۰۰ نفر 
از رانندگان به این ترتیب بهبود شرایط شغلی را تجربه کردند و سایرین نیز در 
نوبت این تغییرات هســتند، اظهار کرد: طرح طبقه بندی مشاغل و بازگشت 
سختی کار برای رانندگان اتوبوس نیز اجرا شــده که موجب افزایش رضایت 

شغلی آن ها شده است.

۱۳ ایستگاه پایش کیفیت هوای شهر اصفهان به تجهیزات مدرن مجهز شد

2۰۰ نفر از رانندگان اتوبوسرانی اصفهان تبدیل وضعیت شدند
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)آگهی فراخوان عمومی فروش املاک و مستغلات(

 شركت عمران شهر جدید مجلسی

شركت عمران شهرجدید مجلسی وابســته به وزارت راه و شهرســازی در نظردارد تعدادی زمین تجاری مختلط، زمین مسکونی و واحد 

ویلایی مسکونی واقع در محلات شهرجدید مجلسی را از طریق برگزاری فراخوان عمومی )مزایده( در سامانه تداركات الكترونیكی دولت 
)WWW.Setadiran.ir( به فروش رساند. 

۱- تاریخ دریافت اسناد: از تاریخ ۱۴۰۳/۱۱/۰۶ لغایت ۱۴۰۳/۱۱/۱۴ 
2- تاریخ بازدید از موارد مزایده: از ساعت ۱۰ الی ۱۲ مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۰۶ لغایت ۱۴۰۳/۱۱/۲۴ 

۳- تاریخ تحویل اسناد: حداكثر تا ساعت ۱۴ مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۲۴
۴- تاریخ بازگشایی اسناد: ساعت ۱۰ روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۲7 

به منظور دریافت اسناد و ارائه پیشنهاد قیمت از طریق ســامانه تداركات الكترونیكی دولت به نشانی)WWW.Setadiran.ir( اقدام 
نموده و جهت کسب اطلاعات بیشتر با امور املاک و واگذاری شركت عمران شهر جدید مجلســی به شماره تلفن: ۵۲۴7۲۲۲۸ -۰۳۱ 

تماس حاصل فرمایید. 
نشانی: شهرجدید مجلسی- بلوار ارم- میدان کوثر شركت عمران مجلسی دورنگار۵۲۴7۲۲۱۴-۰۳۱      كد پستی ۸۶۳۱۶-۴۵77۵  

 WWW.majlesi.ntdc. ir :سایت اینترنتی شركت عمران شهر جدید مجلسی

نوبت دوم

 م الف: ۱۸7۰647

آگهی مناقصه مرحله اول

ایرج بنائیان- شهردار  دستگرد

چاپ دوم

م الف: ۱۸667۸5

بدینوسیله شهرداری دستگرد با توجه به مصوبه شورای اسلامی در نظر دارد نسبت به طراحی و خرید و نصب و اجرای سازه و پوشش سقف گنبدی شكل 

چند منظوره اقدام نماید لذا شرکت کنندگان در مناقصه می توانند جهت دریافت اسناد به سامانه ستاد تا آخر وقت اداری مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۰۴ مراجعه و 

تا تاریخ ۱۴۰۳/۱۱/۱۴ نسبت به بارگزاری پیشنهادات در سامانه اقدام نمایند. 

آگهی مزایده

علی اصغر حاج حیدری- شهردار خمینی شهر

چاپ اول

م الف: ۱۸7۱۸۱6

شهرداری خمینی شهر در نظر دارد : نسبت به فروش حدود ۶۸ تن چوب كاج، وسك، صنوبر و چنار با قطر های متفاوت با قیمت پایه ۵۴,۰۰۰ ریال به ازای هر 
كیلوگرم ، ثبت در سامانه ۱۰۰۳۰9۳۲9۸۰۰۰۰۰۴ مورخ ۱۴۰۳.۱۱.۱ را از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت برگزار نماید.

كلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشــایی پاكت ها از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونیكی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

متقاضیان شركت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الكترونیكی )به صورت برخط( برای كلیه صاحبان 
امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
• تاریخ انتشار فراخوان: ۱۴۰۳/۱۱/۰۶

• مهلت بازدید فراخوان : ۱۴۰۳/۱۱/۱۳
• مهلت ارسال پیشنهادات: ۱۴۰۳/۱۱/۲۳
• زمان بازگشایی پاكت ها: ۱۴۰۳/۱۱/۲۳

 نوع و مبلغ تضمین شركت در فرایند مزایده: ضمانتنامه بانكی یا سپرده نقدی 
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه: خمینی شهر میدان قدس شهرداری مركزی ۳۳۶۴۱۴۱۵

رنا
 ای

س:
عک

استفاده از هوش مصنوعی 
به عنوان پیشران تحول 

آموزشی وپرورشی در اصفهان



شنبه ۶ بهمن ۱۴۰۳ / ۲۴ رجب  ۱۴۴۶ / ۲۵ ژانویه  ۲۰۲۵ /  شماره ۴۲۸۵

مدیر امور آبفای شهرستان گلپایگان:

 سومین قطعه از خط انتقال فاضلاب شهرهای گلپایگان
اجرا شد

مدیر امور آبفای شهرستان گلپایگان از اتمام عملیات اجرایی سومین قطعه از خط انتقال فاضلاب 
شهرهای گلپایگان و گوگَد خبرداد. ناصر دهقانی در گفتگو با »مهر« اظهار کرد: اجرای این بخش 
از طرح به طول ۸۵0 متر و قطر 1000 میلی متر با اســتفاده از لوله هایی بتونی با پوشــش داخلی 
پلی اتیلن از اواسط مرداد ماه سال جاری آغاز شده بود. وی در خصوص نحوه اجرای طرح گفت: 
سومین قطعه از خط اصلی کلکتور فاضلاب شهرهای گلپایگان و گوگد به صورت تونلی و با حفاری 

دستی، در عمق 10 متری زمین اجرا شد. 
مدیر امور آبفای شهرســتان گلپایگان با بیان اینکه تاکنون بیش از 1000 میلیارد ریال برای اجرای 
خط اصلی فاضلاب این شهرستان از محل اعتبارات عمرانی هزینه شده است، ادامه داد: با اجرای 
این قطعه در مجموع 6۵00متر از خط اصلی کلکتور فاضلاب تکمیل شــده است و اجرای قطعات 

بعدی در دستور کار قرار دارد.

فرمانده انتظامی شهرستان شاهین شهر:

سارق ترانس های برق شاهین شهر  دستگیر شد
فرمانده انتظامی شهرستان شاهین شهر گفت: سارقی که اقدام به سرقت تجهیزات ترانس ها و 
اتاقک های پست برق در سطح شاهین شهر می کرد با 6 فقره سرقت دستگیر شد. سرهنگ هادی 
کیان مهر در گفتگو با خبرنگار »مهر« اظهار کرد: در پی وقوع چند فقره سرقت تجهیزات ترانس ها 
و اتاقک های پُست برق در ســطح شاهین شــهر که موجب قطعی برق برخی محلات شده بود، 

بررسی موضوع در دستور کار مأموران پلیس قرار گرفت. 
وی افزود: در این رابطه مأموران کلانتری 11 با جمع آوری سرنخ های موجود متهمی را در این رابطه 
شناسایی و در نهایت سارق را در حین سرقت تجهیزات یکی از اتاقک های پست برق در شاهین 
شهر دســتگیر کردند. فرمانده انتظامی شهرستان شاهین شهر با اشــاره به کشف تعداد زیادی 
وسایل و تجهیزات سرقت شــده از ترانس ها و اتاقک های پست برق در بازرسی از خودرو سارق 
گفت: متهم در تحقیقات پلیس به 6 فقره ســرقت تجهیزات ترانسهای شبکه انتقال برق اعتراف 

و به مرجع قضایی معرفی شد.

مدیر امور برق شهرستان شهرضا:

برق به پروژه مسکن ملی شهرضا رسید
مدیر امور برق شهرستان شــهرضا گفت: پروژه تأمین برق مســکن ملی 1۸۹ واحدی در سایت 
شمالی شهرک سروستان به بهره برداری رســید. مجتبی باقی در گفت وگو با خبرنگار »فارس« 
اظهار کرد: در اجرای فاز اول برق رســانی به پروژه مسکن ملی در ســایت شمالی ۳00 متر شبکه 
فشار متوسط، ۹00 متر شبکه خودنگهدار فشــارضعیف، 2 دستگاه ترانس kva 200 و دو دستگاه 
تابلو توزیع ۴00 آمپر در نظر گرفته شده اســت.  وی اعتبار این پروژه را 1۸ میلیارد ریال عنوان کرد 
و افزود: در آینده نزدیک تأمین برق 1۸۸ واحد مســکونی، در ســایت جنوبی شهرک سروستان 
اجرا خواهد شد. مدیر امور برق شهرستان شــهرضا گفت: پروژه برق رسانی به واحدهای تجاری 
حدفاصل خیابان صاحب الزمان)عج( تا میدان پیروزی برای اولین بار در استان اصفهان به صورت 
سیستم یکپارچه اجرا شــد. وی ادامه داد: در این پروژه برق رسانی، 200 متر شبکه فشار متوسط 
هوایی، 2۵0 متر شبکه فشارضعیف خودنگهدار، 2 دستگاه تابلو توزیع 160 آمپری و یک دستگاه 
ترانس kva 200 مورداستفاده قرار گرفته است. باقی اعتبار این پروژه را ۷۴00 میلیارد ریال عنوان 
و ابراز کرد: امید است با اجرای این پروژه، ضعف ولتاژ این منطقه به طور کامل رفع شود و در پیک 

بار تابستان 1۴0۴ مشکلی مشاهده نشود.

شهردار شهرضا:

امید آفرینی و آگاهی بخشی در دستور کار مداحان باشد
شهردار شهرضا گفت: مداحان از جمله کسانی هستند که می توانند با »جهاد تبیین، آگاهی بخشی، امیدآفرینی 

و تحرک آفرینی«، پاسخ مناسب و مؤثر به دشمن دهند.
به گزارش »فارس«، حمید شهبازی، شهردار شهرضا در سلسله برنامه های گفت وگوی شهر در جمع مداحان 
و ذاکران این شهرستان در سالن شهرداری اظهار کرد: مداحان اهل بیت)ع( در حوزه گسترش فرهنگ دینی 

جهادگران بی مثل و مانند هستند.
وی افزود: رهبر معظم انقلاب در دیدار با مداحان بر آگاهی و امیدآفرینی تأکید بسیاری کردند؛ بنابراین، مداحان 
از جمله کسانی هســتند که می توانند با »جهاد تبیین، آگاهی بخشــی، امیدآفرینی و تحرک آفرینی«، پاسخ 

مناسب و مؤثر به دشمن دهند.
شهبازی با تأکید بر اینکه عشق و ارادت مردم شــهرضا به اهل بیت)ع( به ویژه امام حسین)ع( و روضه های 
خانگی یک گنجینه عظیم برای مردم این شهر است، گفت: در شرایطی که دشمن به دنبال تفرقه افکنی است 

مردم پای دین و انقلابشان ایستاده اند.
شهردار شهرضا تصریح کرد: پیر غلامان افتخار و میراث ماندگار این شهر هســتند اما در کنار آنان باید جوانان 
بااستعداد هم رشد کنند تا این پرچم بر زمین نماند. وی با بیان اینکه شــهرداری یک نهاد عمومی غیردولتی 
است و مستقیماً با مردم ســروکار دارد، ادامه داد: باید در اداره شهر مشارکت پذیری و مسئولیت پذیری مردم 
را داشته باشیم و نقش مداحان در توسعه و پیشرفت شهر و بالابردن حس مشارکت پذیری مردم مهم است.

شهبازی با تأکید بر اینکه باید شهرضا را به دوران اوج و شکوفایی بازگردانیم، تصریح کرد: شهرضا دومین شهر 
در استان و هفتمین شــهر در کشور است که صاحب شهرداری شده و نشــان می دهد مردم این دیار از دیرباز 
سطح فرهنگ و دانش شان نسبت به سایر نقاط کشور بالاتر بوده و مدنیت و شهرنشینی در این شهر به بیش 

از یک قرن می رسد.
 شهردار شهرضا با اشــاره به وضعیت بودجه شــهرداری گفت: وضعیت درآمدی شــهر خوب نیست، ناترازی 
منابع درآمدی و هزینه ای باعث شده در ارائه خدمات به مردم دچار نقصان شویم.شهبازی ادامه داد: شهرهای 
دیگر به واسطه مشــارکت و مســئولیت پذیری مردم، درآمدشان بیشتر است، در شــهرضا مشارکت پذیری 
 مردم کمتر است، از مداحان انتظار داریم به مردم بگویند حال دل شــهرضا خوب نیست، اگر درمانش نکنیم 

آسیب می بینیم.

شهردار شهرضا با تأکید بر اینکه مردم در بودجه شهر مشارکت و اولویت های شهر را مشخص کنند، خاطرنشان 
کرد: از ورودی تا خروجی شهر، در بافت فرسوده و تاریخی، فضای ســبز، آموزشی و سرانه ورزشی نیاز به کار 
داریم. وی با تأکید بر اینکه باید به مردم امید دهیم، گفت: همگرایی و همدلی در شهرضا حلقه مفقوده است، 

مردم به ما امید بستند امروز در مقابل مردم مسئول هستیم.
این نشست در راستای تعامل و هم  افزایی با جامعه مداحان و ذاکران شهرستان شهرضا برگزار شد و بر اهمیت 
نقش این قشر در ایجاد امید و نشاط اجتماعی تأکید شد.در این جلسه ذاکران و مداحان پیشنهادات و نظرات 

خود را ارائه کردند.

رئیــس اداره ثبت احوال شهرســتان اردســتان 
گفت: با بررسی اعداد و ارقام مقایسه ای وضعیت 
 نرخ رشد جمعیت در شهرســتان اردستان منفی 

شده است.
به گــزارش »ایســنا«،ناصر خرســند در کارگروه 
نــی جمعیــت و ثبــت وقایــع حیاتــی  جوا
شهرســتان، اظهار کــرد: با بررســی های صورت 
گرفته و طبق آمار رســمی ســامانه ثبت احوال در 
۹ ماهه نخســت امســال 2۴۷ ولادت در ســطح 
شهرستان اردســتان ثبت شده اســت که نسبت 
 به مدت مشابه ســال گذشــته که 2۵0 مورد بوده 

 سه مورد کمتر شــده اســت. وی با بیان اینکه در
 ۹ ماهه ابتدایی امسال 2۸6 مورد فوت ثبت شده 
است، افزود: همچنین آمار ازدواج 11۵ مورد ثبت 

شده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
که 12۸ مورد بود آمار کاهش داشته است.

 رئیس اداره ثبــت احوال اردســتان بیــان کرد: 
همچنیــن در این مدت ۵۸ مورد طلاق در ســطح 
شهرستان اردستان ثبت شــده است که یک مورد 

کمتر از مدت مشابه سال گذشته است.
خرسند در خصوص نرخ رشد جمعیتی شهرستان، 
خاطرنشان کرد: با بررسی اعداد و ارقام مقایسه ای 
وضعیت نرخ رشد جمعیت در شهرستان اردستان 
منفی شده است که می تواند زنگ خطر جدی برای 

شهرستان باشد.

رئیس اداره ثبت احوال شهرستان اردستان:

نرخ رشد جمعیت اردستان منفی است

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان از شناسایی ۸22 مورد ابتلا به ســرطان در شهرستان های کاشان و آران و بیدگل در سال 1۴02 خبر داد. به گزارش 
»ایسنا«، مهدی دلاوری در جمع خبرنگاران اظهار کرد: شایع ترین سرطان ها در سال گذشته در منطقه تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی کاشان پستان، کلورکتال 
و پروستات بوده که ۴0۳ نفر زن و ۴1۹ نفر مرد بوده اند. وی افزود: بنا به آمار ثبت شده، سرطان های شایع در گروه مردان شامل پروستات، پوست و معده است 

و برای زنان نیز سرطان های پستان، تیروئید و روده بزرگ بیشترین جامعه آماری را دارد. 
معاون بهداشت دانشــگاه علوم پزشــکی کاشــان بیان کرد: نام گذاری یکم تا هفتم بهمن به عنوان هفته پویش ملی مبارزه با ســرطان، فرصتی برای تقویت 
آگاهی رسانی درباره سرطان، عوامل خطر، تشویق به پیشگیری و تشخیص زودهنگام و حمایت از بیماران مبتلا است که برنامه های امسال با شعار »دست در 
دست هم برای پیشگیری و مبارزه با سرطان« اجرا می شود. دلاوری گفت: آگاهی مردم،  همراه با اجرای برنامه های غربالگری و تشخیص زودهنگام می تواند 
ضمن کاهش ابتلا به بیماری منجر به افزایش تأثیر درمان شود. وی افزود: تعداد ابتلا به سرطان در ایران برای سال گذشته 1۴1 هزار و 6۴1 مورد بود که ۴۹درصد 

آنها سرطان های مربوط به زنان و ۵1 درصد نیز در گروه مردان رخ داده است.

خبر روزشناسایی ۸۰۰ مورد ابتلا به سرطان در منطقه کاشان 

عکس خبر

فیش حج در کاشان 
یک زندانی را آزاد کرد

رئیس ســتاد دیه کاشــان گفت: 
یک بانوی کاشانی پول فیش حج 
عمره را برای آزادی یــک زندانی 

جرائم غیرعمد اختصاص داد.

مدیرکل دامپزشکی استان اصفهان:

مرغداران، واحدهای مرغداری را بیمه کنند
مدیرکل دامپزشکی اســتان اصفهان، بر ضرورت بیمه مرغداری ها برای کاهش خسارت مالی در 

هنگام شیوع بیماری و حوادث تأکید کرد.
به گزارش »ایسنا«، ســید رضا موسوی در جلسه مشــترک با فرماندار شهرستان تیران و کرون به 
موضوع تهدید شیوع بیماری آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان اشاره و اظهار کرد: برنامه ریزی و اقدامات 

پیشگیرانه برای جلوگیری از شیوع این ویروس و گسترش آن در استان لازم است.
 وی افزود: جلوگیری از شــیوع بیماری با تدبیر و انجام تمهیدات لازم ضرورت داشــته و کمترین 
بی دقتی که منجر به ایجاد کانون آلودگی شود ممکن است خسارت های زیادی به مناطق مختلف 

وارد کند.
مدیرکل دامپزشکی اســتان اصفهان با بیان اینکه اقدامات پیشگیرانه و ســلامت مانع از تحمیل 
هزینه های سنگین به مرغداری ها می شــود، تصریح کرد: بیمه مرغداری ها در کاهش خسارت به 

سرمایه گذاران این بخش کمک خواهد کرد.
موسوی ممنوعیت فروش دوره گردی پرنده و همچنین افزایش پایش و نظارت بر مرغداری ها را 
برای پیگیری از شیوع آنفلوآنزای پرندگان مهم خواند و یادآور شد: تردد و جابه جایی خودروی حمل 

مرغ باید نظارت شود که در این خصوص همکاری دیگر نهادها نیز لازم است.
وی بر شناسایی موارد مشــکوک در مرغداری های صنعتی، سنتی و یا پرندگان مهاجر تأکید کرد و 
گفت: اقدام به موقع برای پیشگیری از شیوع بیماری نیاز بوده تا امنیت غذایی و همچنین امنیت 

سرمایه گذاران تهدید نشود.

امنیت غذایی با نظارت بر واحدهای تولیدی 
سرپرست فرمانداری شهرستان تیران و کرون نیز با اشاره به فعالیت های مرغداری در این منطقه 
گفت: دامپزشکی در نظارت و پایش بر مراکز دامداری، مرغداری و پرورش طیور حمایت می شود.

محمد ساعد فر ادامه داد: امنیت غذایی مردم با نظارت بر واحدهای تولیدی حمایت خواهد شد و 
ظرفیت دیگر دستگاه ها برای این امر به کار گرفته می شود.

وی اضافه کرد: اصل پیشــگیری برای کاهش خسارت و تهدید ســلامتی مردم مورد توجه بوده و 
تدبیر برای پیشگیری از شیوع بیماری آنفلوآنزای مرغی در ستاد مدیریت بحران و کمیته تخصصی 

انجام خواهد شد.

رئیس اداره تعزیرات حکومتی شهرستان اردستان خبرداد

محکومیت ۲ میلیارد ریالی مرغدار متخلف در اردستان
رئیس اداره تعزیرات حکومتی شهرستان اردســتان از جریمه دو میلیارد ریالی مرغدار متخلف به 

اتهام عرضه خارج از شبکه خبر داد.
امید ســلامی در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: با گزارش بازرسان شــبکه دامپزشکی درباره ثبت 
نشدن مرغ ها در سامانه رهتاب، پرونده این تخلف برای رسیدگی به تعزیرات حکومتی ارسال شد.

وی افزود: پس از بررســی پرونده متخلف و دفاعیــات متهم و با توجه به ارائــه نکردن مدارک و 
مســتندات قانونی جهت رد اتهام وارده، متهم به دلیل توزیع تعداد 1۵۳1 قطعه مرغ زنده خارج از 

سامانه رهتاب، به پرداخت دو میلیارد ریال محکوم شد.
رئیس اداره تعزیرات حکومتی شهرســتان اردســتان با اشاره به اینکه شهرســتان اردستان یکی 
از قطب های توزیع مرغ در اســتان اصفهان است، افزود: مرغدار موظف اســت در مقابل دریافت 
نهاده های دامی، مرغ تولیدی را در اختیار زنجیره قرار دهد و باید برای فروش از دامپزشکی مجوز 

حمل بگیرد و گوشت تولیدی را در شبکه ای که برایش تعریف شده بفروشد.
سلامی اضافه کرد: مشاهده می شود در بسیاری از موارد مرغداران برای انگیزه افزایش قیمت اقدام 

به توزیع مرغ زنده خارج از سامانه رهتاب می کنند که این تخلف صریح است.

با مسئولان

سرپرست فرمانداری تیران و کرون:

فعالیت رسانه ای مثبت و 
 سازنده به امیدآفرینی

کمک می کند
سرپرست فرمانداری شهرستان تیران و کرون 
گفت: فعالیت رســانه ای مثبت و سازنده به 
امیدآفرینی و تقویت سرمایه اجتماعی کمک 
می کند. محمد ســاعدفر در جلسه هماهنگی 
کارشناسان روابط عمومی ادارات تیران و کرون 
و خبرنگاران این شهرستان اظهار کرد: بسیاری 
از اقدامات نهادهای اداری و خدماتی ناشناخته 
می ماند که با اطلاع رسانی به موقع بسیاری از 
این اقدامات باعث شناخت و آگاهی می شود. 
وی افزود: شــناخت و آگاهی از واقعیت ها و 
این اقدامات، منجر به امید آفرینی و افزایش 
رضایت مندی خواهد شد. ساعدفر ادامه داد: 
ســرمایه اجتماعی یکــی از مؤلفه های مهم 
مدیریتی پیشرفت محسوب می شود که اطلاع 
رســانی به موقع برای تقویت ایــن اصل مهم 
است. وی با بیان اینکه به دنبال بزرگ نمایی و 
اطلاع رسانی غیر واقعی نیستیم، تصریح کرد: 
واقعیت ها باید اطلاع رسانی شود. کارشناسان 
روابط عمومی در ارتباط با خبرنگاران واقعیت ها 
را بیان کرده و مردم را از وضعیت خدمت رسانی 
با خبر کنند. وی افــزود: مطالبــات مردم از 
طریق رسانه ها و روابط عمومی ها به مدیران و 
مسئولان امر برسد و نتیجه پیگیری ها نیز نشر 
پیدا کند. ساعدفر با اشاره به رویکرد دشمن در 
ناامیدسازی مردم جامعه گفت: این توطئه ها با 
امیدواری بین مردم و اطلاع رسانی به موقع رفع 
خواهد شد. اقدامات به موقع خبری و اطلاع 
رسانی و پیگیری مطالبات مردم، رضایت مندی 
را افزایــش می دهد. سرپرســت فرمانداری 
شهرســتان تیران و کرون  با اشاره به فعالیت 
گروه جهادی دندانپزشکی در  این شهرستان 
اظهار کرد: ارزش گذاری مالی این خدمات 2۵ 
میلیارد ریال بود که توســط تیم جهادی انجام 
و مردم به صورت رایــگان از این خدمت بهره 
بردند. ساعدفر با بیان اینکه در این شهرستان 
خدمات فرهنگــی، اجتماعــی و عمرانی در 
حال انجام اســت، افزود: اطلاع رســانی این 
 پروژه ها نباید مغفول بماند بلکه به پیوســت 

رسانه ای آن توجه شود.

اخبار

استان

سرپرست فرمانداری ویژه کاشان گفت: پشتیبانی 
بانوان کاشــانی در دوران انقلاب و جنگ تحمیلی از 
رزمنده ها در رتبه اول کشــور قرار دارد و حائز اهمیت 

است. 
به گــزارش »فــارس«، مجتبــی راعی، شــامگاه 
چهارشــنبه در اجلاســیه کنگره ملی شــهدای زن 
شهرســتان در مصلای کاشــان اظهار کرد: امروز در 
آســتانه برگزاری اجلاســیه پایانــی دومین کنگره 
ملی شهدای شهرســتان، مراسم ویژه ای برای زنان 
شهید و بانوان تمدن ساز در کاشــان برگزار شد.وی 

به اهمیت خون شهدا و ایثارگران کشور اشاره کرد و 
گفت: عزت و توفیق نظام جمهوری اســلامی ایران 
مدیون خون شــهدا و فداکاری خانواده های معظم 
شهدا و ایثارگران است. راعی بر لزوم تکریم و تجلیل 
از شــهدا و خانواده هایشــان تأکید کرد و ادامه داد: 
تکریم شهدا و خانواده های آنها به عنوان راهی برای 
زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا است. سرپرست 

فرمانداری ویژه کاشان زنان شهیده را به عنوان الگویی 
برای دختران و همسران شهدا و جامعه زنان دانست. 
وی با اشاره به مشارکت گســترده مردم کاشان در 
عرصه های مختلــف اجتماعی، خاطرنشــان کرد: 
مردم کاشان در دوران انقلاب و به ویژه دوران جنگ 
همیشه حضور و مشارکت گسترده ای داشته اند. راعی 
با بیان اینکه پشتیبانی بانوان کاشانی در دوران انقلاب 

و جنگ تحمیلی از رزمنده ها در رتبه اول کشــور قرار 
دارد و حائز اهمیت است، یادآور شد: بانوان کاشانی 
با حضور گســترده در جمع آوری کمک ها و دوخت 
اقلام موردنیاز جبهه ها، نقش مهمی در پشتیبانی از 
جنگ ایفا کردند. سرپرست فرمانداری ویژه کاشان 
با اشاره به نقش  برجســته بزرگان کاشان در دوران 
دفاع مقدس و انقــلاب، افزود: باید یــاد بزرگانی 
 همچون آیــت ا... یــزدی، حاج علی رســول زاده و 
حاج حسن تفضلی که نقش ارزنده ای در انقلاب و 
صنعت نساجی ایران داشتند، زنده نگه داشته شود.

رتبه اول پشتیبانی بانوان کاشانی از رزمندگان جنگ تحمیلی



مشکل گلخانه های روستای نمونه اصفهان؛ 

مجوز دادند،  برق ندادند
بخشی از گلخانه داران عباس  آباد در مســیری 2 کیلومتری از وجود برق بی بهره هستند. با وجود صدور مجوز 
برای این گلخانه ها، گویا مدیر برق منطقه ای نطنز مدعی است که چون گلخانه ها خارج از محدوده طرح هادی 

است،  مردم باید با هزینه شخصی، برق کشی کنند.
به گزارش »تسنیم«، روســتای عباس آباد از توابع شهرستان نطنز در حوزه کشــت گلخانه ای زبان زد خاص و 
عام است چراکه این روستا بزرگ ترین تولیدکننده گل های شــاخه بریده استان اصفهان بوده و در این زمینه 
حجم قابل توجهی تولیدات دارند. مجتبی یزله، دهیار این روستا در گفت وگو با »تسنیم« با بیان اینکه تمامی 
گلخانه های روستای عباس آباد گواهی تولید از طرف سازمان نظام مهندسی کشاورزی دارند، اظهار کرد: برخی 

زیرساخت های لازم مثل گاز با مشارکت مردم و کمک های دولتی ایجاد شده است.

استقرار عمده گلخانه ها در محدوده ای که برق ندارد!
دهیار روســتای عباس آباد با بیان اینکه تا ســال 1400 یک هکتار گلخانه در این روستا ایجاد شده بود، گفت: 
با جذب تســهیلات بنیاد برکت به مبلغ 15 میلیارد تومان متقاضیان ایجاد گلخانه از 150 تا 300 میلیون تومان 
تســهیلات دریافت کردند. وی با بیان اینکه با جذب این تســهیلات در حال حاضر 10 هکتار گلخانه در سطح 
روستای عباس آباد وجود دارد، خاطرنشان کرد: اکثر گلخانه ها در مســیر دو کیلومتری قرار دارد که از نعمت 

برق محروم هستند.
روستای عباس آباد از توابع بادرود شهرستان نطنز در سه سال اخیر به عنوان دهکده گلخانه ای و روستای برتر در 
حوزه اشتغال زایی معرفی شده است که نشان از پتانسیل بالای این روستا در حوزه اشتغال و کسب و کار است.

کوچک ترین روستا، بزرگ ترین تولیدکننده محصولات کشاورزی و گلخانه ای
روستای عباس آباد با 70خانوار و 300سکنه، کوچک ترین روستای بخش بادرود است؛ این روستا در چند سال 
گذشته به لحاظ اجرای موفق طرح هادیِ روستایی، به عنوان روستای نمونه استان اصفهان معرفی شده و این 

روزها بزرگ ترین تولیدکننده محصولات کشاورزی و گلخانه ای است.
این روستای کارآفرین با وجود پتانسیل بسیار خوب در حوزه تولید گل های زینتی اما مشکلات و دغدغه هایی 

دارند که در مسیر تولید گل های زینتی که گلایه تولیدکنندگان در این حوزه را به دنبال داشته است.
یکی از مشکلات گلخانه داران نبود برق در مســیری به طول 2 کیلومتر است که با وجود فعالیت گلخانه در این 
مسیر اما گلخانه داران برای تأمین برق با مشکلاتی رو به رو هســتند و مشکلاتی را برای تولیدکنندگان در این 

روستا به وجود آورده است.
حجت یزله یکی از تولیدکنندگان گل هــای زینتی در گفت وگو با خبرنگار »تســنیم«، ضمن ابراز گلایه از عدم 
رسیدگی مســئولان به مشــکلات روســتای عباس آباد اظهار کرد: گلخانه داران به دلیل نبود برق در مسیر 2 

کیلومتری در این روستا رنج می برند و هیچ مسئولی به خواسته مردم توجه نمی کند.
وی با بیان اینکه مسئولان مختلفی در سال های گذشته تاکنون برای رفع مشکل برق این مسیر 2 کیلومتری 
در منطقه حضور پیدا کردند، افزود: متأسفانه با وجود حضور مسئولان در روستای عباس آباد و وعده و وعیدها 

برای رفع این مشکل اما تاکنون اقدام عملی برای رفع این مشکل صورت نگرفته است.
این گلخانه دار در روستای عباس آباد با بیان اینکه تأمین برق در گلخانه های این مسیر با مشکلات مختلفی رو 
به رو است، خاطرنشان کرد: موتور برق یا ژنراتور های استفاده شــده در گلخانه ها نیز با مشکلاتی نظیر تأمین 

سوخت رو به رو است و به نوعی دغدغه ایجاد کرده است.

اسماعیل اسماعیلی، یکی دیگر از گلخانه داران در روستای عباس آباد در گفت وگو با خبرنگار »تسنیم«، ضمن 
ابراز گلایه از عدم رفع مشکل برق در مسیر 2 کیلومتری روستای عباس آباد اظهار کرد: نبود برق در مسیر فعالیت 

گلخانه داران روستای عباس آباد در این مسیر 2 کیلومتری را با مشکل رو به رو کرده است.

دستور استاندار هم روی زمین ماند
وی با بیان اینکه در آخرین مرتبه حضور مسئولان در روستای عباس آباد استاندار سابق اصفهان دستور پیگیری 
این موضوع را به اداره کل برق استان اصفهان داد، افزود: متأسفانه با وجود دستورات استاندار سابق اصفهان 

اما تاکنون اقدام عملی از سوی اداره برق برای رفع این مشکل صورت نگرفته است.
این گلخانه دار در روستای عباس آباد از توابع شهرستان نطنز با بیان اینکه مسئولان مشکلات تولیدکنندگان این 
روستا را درک کنند، خاطرنشان کرد: تأمین برق برای ما گلخانه داران در این مسیر که از نبود برق رنج می بریم، 

بسیار سخت است و از مسئولان درخواست داریم تا با اولویت بالا این مشکل را برطرف کنند.
خوشبختانه با پیگیری های صورت گرفته مشکل گازرسانی به گلخانه های روستای عباس آباد حل شده است 
اما متأسفانه مشکل برق در این مسیر 2 کیلومتری همچنان باقی است در حالی که وعده و وعیدهای مسئولان 

نیز تاکنون عملی نشده است.
مجید خشنود، رئیس شــورای عباس آباد در گفت وگو با خبرنگار »تســنیم« با اعلام رضایت اهالی روستا در 
پیشبرد اهداف به ویژه در بخش گلخانه ها اظهار کرد: یکی از بزرگ ترین پروژه های گازرسانی تولیدی روستایی 

در عباس آباد به طول 2 کیلومتر با مشارکت اهالی روستا و پیگیری های مسئولان شهرستان نطنز رقم خورد.
وی تأکید کرد: با انجام عملیات گازرسانی فاز دوم حدود 50 هکتار از زمین های کشاورزی و واحدهای گلخانه ای 

با پیگیری های شورا، دهیاری و ادارات مرتبط و با اعتبارات دولتی و مشارکت های مردمی زیرساخت های لازم 
برای فعالیت و بهره برداری از واحدها توسط کشاورزان و اهالی فراهم شده است.

رئیس شورای اسلامی عباس آباد ضمن تشکر از همراهی فرماندار شهرســتان نطنز گفت: با تلاش فرماندار 
شهرستان نطنز طی چهار ماه تعداد گلخانه ها در فاز اول به تعداد 50 واحد و در فاز دوم به 110 گلخانه رسیده آست.
خشنود ضمن اشاره به پیگیری صورت گرفته در رفع مشکلات از ســوی نماینده مردم نطنز در مجلس افزود: 
در حال حاضر با حضور حســین عبدلی، نماینده مردم نطنز، بادرود و قمصر در مجلس شورای اسلامی شاهد 

برطرف شدن تدریجی موانع در راستای اشتغالزایی پایدار و رونق اقتصادی در روستا هستیم.
رئیس شورای اسلامی روستای عباس آباد افزود: از تلاش ها و پیگیری های بخشداری بادرود و اداره گاز جهت 
انجام این پروژه مهم و اداره راهداری جهت ترمیم و بازسازی جاده های بین واحدها تقدیر می کنیم. وی تأکید 
کرد: تنها مشکل باقیمانده برای گلخانه های روستا موضوع برق رسانی به طول 2 کیلومتر است که در سفر استاندار 
سابق به بادرود و بازدید از روســتا مورد تأکید قرار گرفت ولی متأسفانه از سوی مسئولان برق استان اصفهان 
اجرایی نشده است. مسئولان و دستگاه های مرتبط با مشکل برق در مسیر 2 کیلومتری روستای عباس آباد 
لازم است تا با توجه به مشکلات گلخانه داران و دغدغه آنان در این حوزه نسبت به برق کشی این مسیر اقدام 

کنند تا بخشی از مشکلات گلخانه داران رفع شود.
هران نیک روش، یکی دیگر از گلخانه داران روستای عباس آباد در گفت وگو با خبرنگار »تسنیم«، با بیان اینکه 
مطالبه برق کشی این مسیر 2 کیلومتری از استاندار ســابق اصفهان دو ساله شده است، اظهار کرد: متأسفانه 
تاکنون اداره برق برای این موضوع اقدام عملی انجام نداده است. وی با بیان اینکه از مسئولان درخواست داریم 
تا مشکل گلخانه داران در ابن مسیر 2 کیلومتر در روســتای عباس آباد را برطرف کنند، افزود: رفع این مشکل 

دغدغه بزرگی را از گلخانه داران رفع می کند و با آرامش خاطر بیشتری به تولید می پردازند.

ادعای منتسب به مدیر برق منطقه؛ با هزینه شخصی برق کشی کنید
خبرنگار »تسنیم« تلاش کرد با مسئولان برق منطقه  ای نطنز در این زمینه گفت وگو کند اما این مدیر پاسخگو 
نبود؛  دهیار روســتای عباس آباد در این زمینه به خبرنگار »تســنیم« گفت: متأســفانه یکی از مشکلاتی که 
گلخانه داران روستا با آن مواجه هستند، نبود برق به طول 2 کیلومتر برای راه اندازی گلخانه ها و تولید گل است 
که این مشکل در حضور مسئولان از جمله معاون وزیر و استاندار سابق اصفهان که به ابن منطقه سفر داشتند، 

مطرح شد.
مجتبی یزله تأکید کرد که مدیر برق شهرستان نطنز مدعی است گلخانه ها در محدوده طرح هادی قرار ندارد و 
مردم در صورت اصرار و تمایل، باید هزینه برق کشی این محدوده را خودشان پرداخت کنند. یزله با بیان اینکه 
اکثر مردم روستا کشاورز هستند، تصریح کرد: همه اهالی روستا با تسهیلات توانستند گلخانه ها را ایجاد کنند 
و همه روستا در گلخانه ها سهیم هستند و در دست عده ای خاص نیست و برق کشی این منطقه از توان مردم 

خارج است و از این رو از دولت و مسئولان درخواست داریم که این مشکل را رفع کنند.
وی ادامه داد: روســتای عباس آباد می تواند به عنوان قطب تولید گل در اســتان اصفهان تبدیل شود و امروز 
گسترش گلخانه ها و کاشت گل های زینتی در این منطقه توســعه پیدا کرده است. دهیار روستای عباس آباد 
ضمن درخواست از دســتگاه های مرتبط به ویژه اداره برق برای رفع این مشــکل تصریح کرد: مسئولان برق 
منطقه ای استان  اصفهان هرچه سریع تر مشــکل گلخانه داران را حل کنند تا آن ها در راستای تولید و اشتغال 

منطقه و کشور سهیم باشند.

رئیس اداره غذاهای ویژه سازمان غذا و دارو گفت: نان های سبوس دار به تخمیر 
طولانی تری نیاز دارند تا اســید فیتیک مضر از بین بــرود؛ برخی نانوایی ها برای 
سرعت بخشیدن به تولید از جوش شیرین استفاده می کنند که می تواند سلامت 
مصرف کنندگان را تهدید کنــد. زهره پوراحمد اظهار کرد: ایرانیان به طور متوســط 
سالانه 117 کیلوگرم نان مصرف می کنند که این میزان 2.5 برابر میانگین جهانی 
است، بنابراین، توجه به انتخاب نان ســالم برای حفظ سلامت عمومی ضروری 
اســت. وی افزود: ســبوس غلات حاوی ویتامین های گروه B، املاح معدنی و 
فیبر اســت که نقش مؤثری در تنظیم عملکرد دســتگاه گوارش و پیشگیری از 
بیماری هایی مانند دیابت، چربی خون و چاقی دارد، رنگ نان های سبوس دار باید 
کرم مایل به قهوه ای باشد، چراکه این رنگ نشان دهنده وجود سبوس در آرد است. 
رئیس اداره غذاهای ویژه سازمان غذا و دارو گفت: آرد سنگک دارای 7 تا 10 درصد 
ســبوس گیری، آرد تافتون و لواش حدود 13 تا 15 درصد، آرد بربری 1۸ درصد و 
آردهای قنادی و نان های حجیم 24 درصد سبوس گیری می شوند که عملًا فاقد 
سبوس هستند. وی تصریح کرد: نان های تیره تر به دلیل داشتن سبوس بیشتر 

ســالم ترند، اما برخی نانوایی ها از آردهای غیرمرتبط ماننــد آرد تافتون یا بربری 
برای تهیه ســنگک استفاده می کنند و حتی ســبوس را به صورت مستقیم روی 
نان می ریزند که این روش غیرعلمی و غیرمجاز است. پوراحمد خاطرنشان کرد: 
آردهایی که سبوس بیشتری دارند حاوی ماده ای به نام اسید فیتیک هستند که 
در صورت تخمیر نشدن، می تواند مانع جذب برخی مواد مغذی مانند روی در بدن 
شــود، برخی نانوایی ها به جای انجام تخمیر اصولی، از جوش شیرین به عنوان 
افزودنی غیرمجاز اســتفاده می کنند که باعث باقی ماندن اسید فیتیک و ایجاد 
مشکلاتی مانند ترش کردن معده می شــود. رئیس اداره غذاهای ویژه سازمان 
غذا و دارو اضافه کرد: هرچه میزان سبوس در آرد بیشتر باشد، فرایند تخمیر زمان 
بیشتری نیاز دارد و این موضوع کار نانوا را دشــوارتر می کند. برای مثال، آردهای 
کامل که سبوس بیشتری دارند، به دو ســاعت و نیم زمان تخمیر نیاز دارند. وی 
گفت: سازمان غذا و دارو به تازگی به آرد کامل مجوز تولید داده است. نانی که از این 
آرد تهیه می شود باید با رعایت زمان تخمیر استاندارد )دو و نیم ساعت( تهیه شود 

تا محصولی سالم و مغذی به دست مصرف کنندگان برسد.

مصرف سالانه ۱۱۷ کیلو نان توسط ایرانی ها

خبر روز

کشف ۲۵ مرکز دپو و نگهداری سوخت قاچاق در اصفهان
معاون امنیتی و انتظامی استانداری اصفهان با اشاره به شناسایی برخی کالاهای قاچاق و غیرمجاز 
در استان اصفهان اظهار کرد: در اجرای طرح اقدام ویژه مقابله با قاچاق فرآورده های نفتی در سطح 
استان اصفهان طی یک هفته گذشــته، 25 مرکز دپو، ذخیره و نگهداری سوخت قاچاق شناسایی 
شد. به گزارش »ایسنا« و به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری اصفهان، اکبر 
صالحی افزود: طی این اقدام 550 هزار لیتر از انواع فرآورده های نفتی کشــف شد. معاون امنیتی 
و انتظامی اســتانداری اصفهان ادامه داد: در این زمینه با دستور مقام محترم قضایی، کلیه ادوات، 
تجهیزات و ابزارآلات زمینه ساز جرائم جمع آوری یا انهدام می شوند. صالحی با اشاره به متخلفان 
حاضر در این اقدام بیان کرد: پرونده 30 نفر از متخلفان جهت رسیدگی به مراجع ذی صلاح قضایی 
ارسال شد؛ انتظار می رود با متخلفان مربوطه برخورد قاطعانه ای صورت گیرد. وی با تأکید بر ادامه 
نظارت و جلوگیری از نگهداری کالای قاچاق در استان اصفهان تصریح کرد: طرح مقابله با مراکز دپو 
و نگهداری سوخت قاچاق و غیرمجاز با قوت و همکاری دستگاه های اجرایی، انتظامی و امنیتی و 

همچنین مشارکت دستگاه قضایی در سراسر استان اصفهان ادامه خواهد داشت.

جریمه ۷ میلیارد ریالی برای فروش سوخت یارانه ای
مدیرکل تعزیرات حکومتی اصفهان از رســیدگی به پرونده مالک متخلــف اتوبوس برای فروش 
سوخت یارانه ای خبر داد. علی اکبر مختاری در گفت وگو با خبرنگار »فارس« اظهار کرد: پرونده دو 
راننده اتوبوس برون شهری در سوءاستفاده از کارت ســوخت با صدور صورت وضعیت خلاف واقع 
به میزان 12 هزار و ۸22 لیتر گازوئیل یارانه ای خــارج از ضوابط تعیینی دولت به ارزش 2 میلیارد و 
632 میلیون ریال در شعبه اول بدوی و ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی 
شهرستان کاشان رسیدگی شــد. وی افزود: شعبه پس از بررسی مســتندات موجود در پرونده و 
باتوجه به صدور صورت وضعیت های خلاف واقع و تراکنش های برداشت سوخت، اتهامات انتسابی 
را محرز دانســته و علاوه بر ضبط کالا دو راننده متخلف را نیز به پرداخــت 5 میلیارد و 266 میلیون 
ریال جزای نقدی معادل دو برابر ارزش اسمی کالا محکوم کرد. مدیرکل تعزیرات حکومتی اصفهان 
گفت: همچنین شــعبه باتوجه به موجود نبودن کالا به منظور ضبط، بابت بهای مال ازدست رفته نیز 
متخلفان را به پرداخت 2 میلیارد و 632 میلیون ریال در نظر گرفته و در مجموع به پرداخت 7 میلیارد 
و 900 میلیون ریال محکوم کرد و جرایم وصول شد. مختاری خاطرنشان کرد: بازرسان شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی کاشان با بررسی تراکنش های کارت سوخت دو اتوبوس برون شهری، این 

تخلفات را کشف و گزارش آن را برای رسیدگی به تعزیرات حکومتی ارسال کردند.

تورم دی ماه ۳۲ درصد اعلام شد
طبق اعلام مرکز آمار، در دی امسال نرخ تورم سالانه برای خانوارهای کشور به 32 درصد رسیده که 
نسبت به همین اطلاع در ماه قبل 0.5 واحد درصد کاهش یافته است. به گزارش »ایسنا«، در دی ماه 
1403 شاخص قیمت مصرف کننده خانوارهای کشور به عدد 293.4 رسیده است که نسبت به ماه 
قبل، 2.9 درصد افزایش، نسبت به ماه مشابه سال قبل، 31.۸ درصد افزایش و در 12 ماهه منتهی 
به ماه جاری نسبت به دوره مشابه سال قبل 32 درصد افزایش داشته است. منظور از تورم نقطه به 
نقطه، درصد تغییر عدد شاخص قیمت نسبت به ماه مشابه سال قبل است. در دی ماه سال 1403 
تورم نقطه به نقطه خانوارهای کشور، 31.۸ درصد بوده است؛ یعنی خانوارهای کشور به طور میانگین، 
31.۸ درصد بیشتر از دی ماه 1402 برای خرید یک »مجموعه کالاها و خدمات یکسان« هزینه کرده 

اند. تورم نقطه به نقطه دی ماه 1403 در مقایسه با ماه قبل، 0.4 واحد درصد افزایش داشته است.
در دی ماه سال 1403 تورم ماهانه خانوارهای کشــور برابر 2.9 درصد بوده است. تورم ماهانه برای 
گروه های عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات«، 3.2 درصد و برای گروه عمده »کالاهای 

غیرخوراکی و خدمات«، 2.۸ درصد بوده است.

اخبار

مدیرکل تعزیرات حکومتی اصفهان گفت: در 10 ماه گذشته سال جاری، 1979 فقره پرونده مرتبط با نانوایان و 107 مورد نیز در خصوص عرضه خارج از شبکه آرد در 
تعزیرات حکومتی اصفهان ثبت و رسیدگی شده است. علی اکبر مختاری در گفت وگو با »فارس« با اشاره به تخلفات حوزه آرد و نان و طرح ها و اقدامات اجرایی در 
برخورد با متخلفان، اظهار کرد: در رصد انجام شده از بازار و تشکیل جلسات میز خدمت با حضور خبازان یکی از موضوعات مطرح شده کیفیت آرد مصرفی بود. وی 
افزود: گشت های مشترک نظارتی تعزیرات حکومتی از 17 کارخانه تولید آرد در سطح اصفهان و شهرستان های تابعه بازدید و بازرسی کیفیت با حضور ضابطان در دو 
ماه گذشته انجام شد و در ادامه بازرسی ویژه از قیمت و کیفیت نان پخت شده توسط نانوایان در دستور کار قرار گرفت. مختاری گفت: در 10 ماه گذشته سال 1403 یک 
هزار و 979 فقره پرونده مرتبط با نانوایان و 107 مورد نیز در خصوص عرضه خارج از شبکه آرد در تعزیرات حکومتی اصفهان ثبت و رسیدگی شده است که منتهی به 
تعزیر اجرای پلمب و نصب پارچه واحد متخلف شد. مدیرکل تعزیرات حکومتی اصفهان ادامه داد: در موضوع نانوایان متخلفان به ۸5 میلیارد ریال و سوءاستفاده 
از آرد سهمیه ای و فروش نیز 29 میلیارد ریال جزای نقدی محکوم شده اند که نشان از اهمیت نظارت و بازرسی مستمر در این حوزه از سوی دستگاه های متولی امر 
است. وی در توصیه به دستگاه های نظارتی در حوزه آرد و نان افزود: برای احقاق حقوق به حق مردم و انجام وظایف ذاتی و قانونی خود بر صنف نانوایان در رفتار کاری 
خود تجدیدنظر کنند و درست نیست از ضعف موجود نانوای متخلف به جای یک نان دو نان در دستگاه ثبت و از مصرف کننده وجه دریافت کند و یک نان تحویل دهد 

و در ادامه نیز یارانه دولتی خود را نیز برای دو نان دریافت کند و همچنین آرد مازاد حاصل شده را نیز به قیمت آزاد به فروش برساند.

تشکیل پرونده برای بیش از ۲000 نانوای متخلف در اصفهان

شکایات به کدام 
شرکت های بیمه ای 

بیشتر است؟
مطابق آمار، تعداد شکایات به بیمه 
دانا در مجموع 1091 فقره بوده و 1064 
فقره از آن رسیدگی شــده که 937 
شکایت وارد و 127 شــکایت ناوارد 
بوده و همچنین 27 شکایت دیگر در 
حال رسیدگی است. در جایگاه دوم 
بیمه ایــران قرار دارد کــه 664 فقره 
شــکایت به این شــرکت ثبت شده 

است. 

عکس خبر

 در آیین معارفه مدیرکل راه آهن 
اصفهان مطرح شد

سرعت قطارهای باری 
و مسافری تا ۷0 درصد 

افزایش می یابد
معاون ناوگان راه آهن جمهوری اسلامی ایران 
در آیین معارفه مدیرکل راه آهن اصفهان اظهار 
کرد: حمل و نقل پیشــران پیشــرفت کشور 
اســت، با توجه به تولید کمتــر آلاینده های 
زیســتی، صنعت راه آهن مورد اقبال بیشتر 

قرار گرفته است. 
به گزارش »فارس«، محمدهادی ضیایی مهر 
افزود: توجه به حمل و نقل ریلی نســبت به 
سایر بخش های صنعت حمل و نقل و توجه 
به بخش ترانزیت ریلی و اتصال حمل و نقل 
ریلی به مراکز تجــاری و صنعتی در اولویت 
اســت. وی با بیان اینکه در برنامه هفتم در 
ماده 4۸ تأکید شــده که زیرساخت حمل و 
نقل ریلی باید توسط سازمان ها و شرکت های 
بخش خصوصــی با اولویت حمــل بارهای 
معدنی توســعه یابد، گفت: استان اصفهان 
بخش قابل توجهی از این ظرفیت را داراست 
و دراین خصوص آیین نامه ای توسط وزارت 
صمت با همــکاری وزارت راه و شهرســازی 
تهیه و برای مجموعه دولت فرســتاده شده 
است. ضیایی مهر بیان کرد: براساس برنامه 
هفتم، جابه جایی بار ترانزیت کشــور حدود 
16 میلیون تن در سال است که این عدد باید 
تا پایان برنامه هفتم بــه 40 میلیون تن ارتقا 
یابد؛ همچنین سهم 30 درصدی حمل بار در 
برنامه ششم در برنامه هفتم مجدداً ابقا شده 
است. وی گفت: در برنامه هفتم عنوان شده 
که سرعت قطارهای باری و مسافری تا پایان 
سال پنجم این برنامه باید 70 درصد افزایش 
یابد، همچنین لوکوموتیوهــای با بیش از 5 
ســال قدمت استفاده نشــده به جریان کار 
برگردد کــه در این باره آیین نامــه ای تنظیم 

شده است.
در پایان این مراســم از زحمات ســیدرضا 
سادات حسینی، مدیر سابق راه آهن اصفهان 
قدردانی و محمدرضا چنگانی به عنوان مدیر 

کل جدید راه آهن اصفهان معرفی شد.

شنبه ۶ بهمن ۱۴0۳ / ۲۴ رجب  ۱۴۴۶ / ۲۵ ژانویه  ۲0۲۵ /  شماره ۴۲۸۵
اقتصاد



    گردشگری و میراث4

»عصارخانه بیطرف« شهرضا، یکی از آثار مهم تاریخی و گردشگری شهر 
شهرضا است که در خیابان حکیم اسداله قرار دارد. این عصارخانه مربوط 
به دوره قاجار است و بعد از گذشت ۱۸۰ سال هنوز در حال فعالیت است.

به گزارش »فارس«، درگذشــته به کســی که از دانه هــای روغنی نظیر 
خشخاش، کرچک، برزک و کافشــه روغن می گرفته است، عصار و به 
این شــغل عصاری می گفتند. در قدیم عصاری یکی از مشــاغل مهم 
به شمار می رفته است. به عقیده باستان شناســان و برحسب قراین و 
شواهد به دســت آمده، تولید روغن از دانه های گیاهی در ایران از حدود 
7۰۰۰ سال پیش وجود داشته و به صورت ابتدایی و با ابزارهای ساده تهیه 
می شده است. استفاده از روغن تولید شده از عصارخانه ها در مساجد، 
مکتب خانه ها و منازل باعث شــده بود که این بناها نزد مردم محترم و 

مقدس باشند.
درباره تقدس عصارخانه نزد مردم گفته شــده که چــون تیرهای چوبی 
عصارخانه معمولًا ۱۰ تا ۱۲ متر طول داشتند و جابه جایی و حرکت دادن آنها 
در کوچه های تنگ و پرپیچ شهر دشوار بوده است، هر جا که حرکت تیر 
چوبی با دیوار یا مانعی برخورد می کرده است، آنجا را تخریب می کردند. 
این خسارت ها نه تنها اعتراضی از جانب مالکان ساختمان ها و عمارت ها 
به همراه نداشت بلکه صاحب خانه این تخریب را مبارک قلمداد می کرد 
و بخاطر آن مهمانی می داد. »عصارخانه بیطرف« شــهرضا با مساحت 
تقریبی 7۰۰ مترمربع و زیربنای ۵۰۰ متر مربع، یکی از آثار مهم تاریخی و 
گردشگری شهر شهرضا است که در خیابان حکیم اسداله قرار دارد. این 
عصارخانه مربوط به دوره قاجار اســت. سقف ساختمان به صورت طاق 
چشمه است و ارتفاع طاق تا کف ساختمان حدود ۱۲ متر ارتفاع دارد. این 
اثر در تاریخ ۲7 آبان ۱۳۸۶ با شماره ثبت ۲۰۲۸۶ به عنوان یکی از آثار ملی 

ایران به ثبت رسیده است.

عصارخانه تاریخی شهرضا باید از سوی مسئولان شهر خریداری و 
حفظ شود

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی شهرضا در 
گفت وگو با »فارس« درباره این عصارخانه می گوید: این عصارخانه در طول 

سال به مدت یک ماه یعنی در آذر ماه فعالیت دارد.
محمدحســین شــبانی اظهار می کند: این عصارخانه به همان سبک و 
سیاق قبل دست نخورده باقی مانده است و قدمت آن بیش از ۱۸۰ سال 
اســت. وی در خصوص موقعیت این عصارخانه می گوید: متأسفانه در 
زمانی که خیابان جدید حکیم اسداله شهرضا کشیده شده؛ جایی که این 
عصارخانه قرار دارد، شهرداری با میراث فرهنگی هماهنگی نکرد و اطراف 

این عصارخانه میراثی مغازه های تجاری ساخته شد.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شهرضا ادامه 
می دهــد: تنها کاری کــه میراث برای حفــظ این عصارخانه توانســت 
انجام دهد این بود که اجازه ســاخت بیش از یک طبقه را در مغازه های 
تجاری هم جوار این عصارخانه را ندادیــم. وی تصریح می کند: دولت، 
میراث فرهنگــی و شــهرداری شــهرضا باید ایــن مکان میراثــی را به 

دلیل مالکیت شــخصی کــه دارد آن را خریداری کننــد و به عنوان موزه 
مردم شناسی و یا اینکه در فصل روغن گیری به مکانی برای بازدید مردم 

تبدیل کنند تا این مکان تاریخی و ارزشمند حفظ شود.
روش کار الان عصارخانه بیطرف آن است که دانه های روغنی به نام کرچک 
را دو بار با آســیاب نیمه صنعتی آســیاب کرده تا پوسته دانه ها شکسته 
شود. سپس پودر دانه های کرچک زیر ســنگ عصاری به مدت حدوداً 
چهارساعته آسیاب کرده به شــکل آرد گندم درآمده و مقداری آب به آرد 
دانه های کرچک اضافه می کنند که کلــه می گفتند و بعد روی طبق های 
فلزی که کف طبق ها را کاه می ریزند و بعد از آرد دانه های کرچک پر می کنند 
و روی آن را نیز باز کاه می ریزند. دلیل آن هم این بوده که وقتی تفاله های 
له شده آرد دانه های کرچک از طبق ها جدا کنند احتیاجی به وسیله برای 
جداکردن نبوده و کاه باعث می شد که تفاله ها به طبق ها نچسبند. سپس 
طبق را روی سکو قرارداده و یکی در پایین پاچال استوانه فلزی قرار داشت 
و یکی در بالا طبق ها را دست به دست در این استوانه فلزی جای می دادند 
به مدت ۱۶ ساعت زیر فشــار قرار می دادند که این نیز خود مراحلی دارد 
که اول با تیر چوبی به نام کارمال استفاده می شود تا اینکه همه طبق ها 
در استوانه جای گیرد. ســپس تیر تنگ بر روی این آرد دانه های کرچک 
فشار وارد می کند تا روغن از دانه های کرچک گرفته شود. در قدیم از این 
روغن برای روشنایی استفاده می شد و روغن چراغ نیز نامیده می شد و 

شترداران نیز از آن برای چرب کردن پوست شتر استفاده می کنند و الان 
نیز مصارف صنعتی دارد. تفاله های آرد دانه های کرچک را باز زیر سنگ 
عصاری له می کنند و باغداران به خصوص در باغات انگور این تفاله ها را 

پای درخت انگور می ریزند.
به گزارش »فارس«، می گویند عصارخانه ها پربرکت ترین کارخانه های 
قدیم بوده اند. کارخانه هایی که اگر چه شناسنامه شــان با روغن کشــی 
مهر شــده اســت اما مهم ترین مولدان اقتصادی، صنعتی و کشاورزی 
شهر محسوب می شــدند که روشــنایی خانه ها، کود زمین های زراعی، 
غذای دام ها، مواد اولیــه رنگ آمیزی و صابون مصرفی شــهر را تأمین 
می کردند. اما این روزها کــه دیگر چرخ هیچ عصارخانــه ای با گردش 
چهارپایان نمی چرخد، معماری این بناهــای تاریخی، تنها بازمانده این 
کارخانه های پر رونق دیروز اســت. از تیرها و سنگ ها و آسیاها گرفته تا 
خمره ها و روغن دان های ســفالی. در حال حاضر عصارخانه های بسیار 
کمی در برخی از شهرها باقی مانده است و عصارخانه ها به علت بی توجهی 
تخریب شده اند. به نظر می رسد در اســتان اصفهان تنها عصارخانه های 
فعال در نجف آباد و شهرضا است. ازآنجاکه آثار فرهنگی به عنوان جلوه ای 
از فرهنگ مادی می تواند تأثیر بســزایی در ارزش هــا و هویت فرهنگی 
جامعه داشته باشد، لزوم حفظ این آثار و میراث فرهنگی برجای مانده از 

گذشته ضروری است.

محبوب ترین مقصد سفر در جهان اعلام شد
فرانسه سال گذشته میلادی جایگاه خود را به عنوان برترین مقصد گردشگری جهان حفظ و حدود 
۱۰۰ میلیون بازدیدکننده جذب کرد؛ با این حال، اسپانیا در حال نزدیک شدن به صدر فهرست است 

و تنها دو میلیون بازدیدکننده کمتر از همسایه شمالی خود داشته است.
به گزارش »ایسنا«، وزارت گردشگری فرانسه اعلام کرد که این کشور میزبان المپیک، جایگاه خود 
را در سال ۲۰۲۴ به عنوان برترین مقصد گردشگری جهان حفظ کرد و ۱۰۰ میلیون بازدیدکننده داشت 

و این در حالی بود که فرانسه با رقابت شدیدی از سوی کشورهایی از جمله اسپانیا مواجه بود.
با بازگشت گردشگری جهان به سطح پیش از همه گیری کرونا و انجام ۱.۴ میلیارد سفر خارجی طبق 

اعلام سازمان ملل، هر دو کشور فرانسه و اسپانیا رکورد تعداد بازدیدکنندگان را ثبت کردند.
»ناتالی دلاتر«، وزیر گردشگری فرانسه در مصاحبه ای با روزنامه »فیگارو« در روز سه شنبه گفت: 
»درحالی که فرانسه همچنان پیشرو جهانی در این حوزه است، ما با رقابت شدیدی به ویژه از سوی 
اسپانیا مواجه هستیم.« اسپانیا هفته گذشــته اعلام کرد که ۹۴ میلیون گردشگر خارجی در سال 
۲۰۲۴ به این کشور سفر کرده اند که البته این آمار نسبت به سال گذشته با ۱۰ درصد افزایش همراه 
بوده است. فرانسه که از ماه جولای تا سپتامبر ۲۰۲۴ مبزبان بازی های المپیک بود، در سال ۲۰۲۴ دو 
میلیون بازدیدکننده بیشتر جذب کرد که نشان دهنده افزایش ۲ درصدی نسبت به سال ۲۰۲۳ است.

با این حال، با وجود اینکه تعداد گردشــگران در فرانسه بیشتر از ســایر کشورها بود، گردشگران در 
فرانسه در مقایسه با گردشگران در اسپانیا کمتر هزینه کردند و رقم هزینه کرد گردشگران در فرانسه 

و اسپانیا به ترتیب 7۱ میلیارد یورو )7۴ میلیارد دلار( و ۱۲۶ میلیارد یورو بود.
وزیر گردشگری فرانسه گفت: »ما باید تلاش کنیم تا میانگین هزینه هر بازدیدکننده را افزایش دهیم 
و بازدیدکنندگان را به اقامت طولانی تر تشویق کنیم.« »فرانس ۲۴« نوشت، وزارت گردشگری این 
کشور در بیانیه ای اعلام کرد که درآمد فرانسه از گردشگران بین المللی در مجموع ۱۲ درصد نسبت 
به سال گذشته افزایش یافت که بیشتر توســط گردشگرانی از بلژیک، انگلیس، آلمان، سوئیس و 
ایالات متحده آمریکا بوده است. اقامت های شبانه گردشگران آمریکایی در این کشور نیز ۵ درصد 
افزایش یافته است. با وجود بازگشت گردشگران از آسیا، تعداد سفر چینی ها به فرانسه ۶۰ درصد 

کمتر از پیش از همه گیری کرونا باقی ماند. 
ژاپنی ها نیز ۳۰ درصد کمتر از سال ۲۰۱۹ به این کشور سفر کردند.

بارش برف خوب در اواخر ســال ۲۰۲۴ باعث رونق تعطیلات پایان سال شــد، زیرا علاقه مندان به 
ورزش های زمستانی به پیست های اسکی فرانسه هجوم آوردند. بیانیه وزارتخانه گردشگری فرانسه 
افزود: چشم انداز سه ماهه اول سال ۲۰۲۵ بسیار خوب است و تعداد بازدیدکنندگان در حال افزایش 
است. طبق آخرین گزارش سازمان جهانی گردشگری، حدود ۱.۴ میلیارد نفر گردشگر در سال ۲۰۲۴ 
به صورت بین المللی سفر کردند که نشان دهنده بازگشت ۹۹ درصدی به سطوح پیش از همه گیری 
کرونا است. این رقم نسبت به سال ۲۰۲۳ میلادی ۱۱ درصد افزایش یافت؛ یعنی ۱۴۰ میلیون ورود 
گردشگر بیشتر. این نتایج ناشی از تقاضای قوی پس از همه گیری کرونا، عملکرد قدرتمند بازارهای 

بزرگ و بهبود مستمر مقاصد در آسیا و اقیانوسیه بوده است.

 از سرگیری مجدد پرواز مشهد-کراچی با پرواز ایران ایر 
از  ۵ اسفند

سرکنسول کشورمان در کراچی از ازسرگیری مجدد پرواز مستقیم مشهد- کراچی توسط ایران ایر 
از ۵ اسفند ماه جاری خبر داد. 

به گزارش »ایسنا«، حســن نوریان، سرکنسول کشــورمان در کراچی در شبکه اجتماعی ایکس با 
اعلام این مطلب نوشت: ایران ایر جهت تسهیل سفر زائران از تاریخ ۵ اسفند ۱۴۰۳، پرواز مستقیم 

مشهد به کراچی را آغاز می کند. 
این پرواز یکشنبه ها از مشهد به کراچی و روزهای دوشنبه از کراچی به مشهد برقرار می شود.

با مسئولان
شنبه ۶ بهمن ۱۴۰۳ / ۲۴ رجب  ۱۴۴۶ / ۲۵ ژانویه  ۲۰۲۵ /  شماره ۴۲۸۵

مفاد آراء
11/61 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007007836 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضي  آقای محمود محســن زاده کرمانی فرزند محمد  
بشماره شناسنامه 635  صادره از اصفهان در  ششدانگ یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری 
اراضی مزروعی  به مساحت 13041/69 متر مربع قسمتی از پلاک شماره  513  اصلی واقع 
در وزیرآباد  بخش 9 خریداری از مالک رسمی متقاضی خود مالک رسمی مشاعی می باشد 

محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/11/06                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/21
م الف: 1870179  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
11/62 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007008808 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  آقای مصطفی سماعی باغباداری فرزند حسين بشماره 
شناسنامه 65  صادره از در  ششدانگ یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری اراضی مزروعی  
به مساحت 2460/04 متر مربع قسمتی از پلاک شماره  1164 فرعی از 430   اصلی واقع در 
مينادشت  بخش 9 ثبت فلاورجان خریداری از مالک رسمی شعبانعلی محمدی فرزند رحيم 

حاجی محمد علی  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/11/06                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/21
م الف: 1870540  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
11/63 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007008561 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  آقای مصطفی شریف بيدآبادی فرزند سليمان بشماره 
شناسنامه 1539  صادره از در  ششدانگ یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری اراضی مزروعی  
به مساحت 3923/68 متر مربع قسمتی از پلاک شــماره  389  اصلی واقع در قهدریجان  
بخش 9  ثبت فلاورجان خریداری از مالک رسمی باقر فتحی فرزند علی محرز گردیده است.

 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 

مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/11/06                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/21
م الف: 1871143  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
11/64 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007008774 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  آقای محمد حســين رحيميان دســتجردی فرزند 
یداله  بشماره شناســنامه 110  صادره از اصفهان در  ششدانگ یک قطعه زمين کشاورزی 
با کاربری اراضی مزروعی  به مســاحت 458/78 متر مربع پلاک  514 فرعی از 29   اصلی 
واقع در زازران  بخش 9  ثبت فلاورجان خریداری از مالک رسمی حسين شيخی فرزند رحيم 

محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/11/06                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/21
م الف: 1871168  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
11/65 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007008786 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای نعمت اله مرادی قهدریجانی فرزند حسينقلی 
بشماره شناسنامه 8  صادره از در  ششــدانگ یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری اراضی 
مزروعی  به مســاحت 5576/35 متر مربع قسمتی از پلاک شــماره  393  اصلی واقع در 
اســفهران  بخش 9  ثبت فلاورجان خریداری از مالک رسمی اقدس الملوک مسعود فرزند 

عباسقلی محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/11/06                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/21
م الف: 1871235  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
11/66 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007008181 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  خانم محســا نوروزی رنانی فرزند اصغر  بشــماره 

شناسنامه 2652  صادره از در  ششدانگ یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری اراضی مزروعی  
به مساحت 266/17 متر مربع قسمتی از پلاک شــماره  26  اصلی واقع در هویه  بخش 9 

خریداری از مالک رسمی سيف اله کریمی فرزند عزیزاله محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/11/06                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/21
م الف: 1871476  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
11/67 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007008565 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای محمد محمودی فرزند اســفندیار  بشــماره 
شناسنامه 4365  صادره از  اصفهان در ششدانگ یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری اراضی 
مزروعی  به مساحت 1492/92 متر مربع قسمتی از پلاک شماره  774 فرعی از 430   اصلی 
واقع در مينادشت  بخش 9  ثبت فلاورجان خریداری از مالک رسمی حسينعلی محمودی 

فرزند رضا محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/11/06                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/21
م الف: 1871398  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
11/68 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007008559 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضي  خانم  ليــلا علی پناهی فرزند محمد  بشــماره 
شناسنامه 879  صادره از  شوشتر در  ششــدانگ یک قطعه زمين مشجر با کاربری اراضی 
مزروعی  به مساحت 3609/96 متر مربع قسمتی از پلاک شماره  1164 فرعی از 430  اصلی 
 واقع در مينادشــت  بخش 9 خریداری از مالک رسمی حســين رضایی فرزند علی  محرز 

گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/11/06                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/21
م الف: 1871695  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
11/69 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 

و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140360302034016770 مورخ 1403/9/22 هيات اول موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم علی اربابی فرزند حسين 
بشماره شناسنامه 152 صادره از کاشان در ششدانگ یک باب خانه باستثنا بها ثمنيه اعيانی 
به مساحت 156.88 متر مربع مفروز از پلاک 2024 فرعی از 45 اصلی واقع در بخش 2 کاشان 

خریداری از مالک رسمی آقای جواد زینلی محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 

مالکيت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/11/06                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/21
م الف: 1870139 محمد علی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   

مفاد آراء
11/70 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 

و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 1140320302034016025 مورخ 1403/9/12 هيات دوم موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانــم محمد امين فلاح 
فرزند غلامحسين بشــماره شناســنامه 1250312949 صادره از کاشان در ششدانگ خانه 
به مســاحت 132 متر مربع مفروز از پلاک 583 فرعی از 10 اصلی واقع در بخش 2 کاشان 

محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 

مالکيت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/11/06                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/21
 م الف: 1870124 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک  کاشان

تحدید حدود اختصاصی
11/71 نظر به اینکه تحدید ششــدانگ قطعه زمين به مساحت 95.60 متر مربع به شماره 
پلاک 1826 فرعی از 25 اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبتی قمصر که طبق پرونده ثبتی 
بنام حميدرضا کرد مير کاشان در جریان ثبت است بعلت عدم حضور متقاضی ثبت بعمل 
نيامده بنا به دســتور اخير ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحدید حدود پلاک 
مرقوم در روز 1403/12/14 ساعت 8 صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد و در صورت 
مصادف با روز تعطيلی عمليات تحدید حدود به روز بعد موکول خواهد شــد. لذا به موجب 
این آگهی به کليه مجاورین اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر در این آگهی در محل 
حضور یابند و اعتراضات مالکين یا مجاورین مطابق مــاده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظيم 
صورتمجلس تحدیدی تا 30 روز پذیرفته خواهد شد. طبق تبصره 2 ماده واحده قانون تعيين 
تکليف پرونده های معترضی ثبت ، معترض ظرف مدت یکماه از تاریخ تسليم اعتراض به 
این اداره بایستی با تقدیم دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی گواهی تقدیم دادخواست 
 را اخذ و به این اداره تســليم نماید .تاریــخ انتشــار : 1403/11/06    م الف: 1871886 

نرجس نوش آبادی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قمصر 

استخراج روغن به سبک قاجاری  در »عصارخانه بیطرف« شهرضا؛

مهجور مانده!



مدیرکل آموزش وپرورش استان مطرح کرد؛

استفاده از هوش مصنوعی به عنوان پیشران تحول 
آموزشی وپرورشی در اصفهان

مدیرکل آموزش وپرورش استان اصفهان گفت: برنامه های توسعه ای باید با توجه به نیازهای روز و 
ظرفیت های موجود به طور مداوم بازنگری شوند تا بهترین نتیجه حاصل شود. محمدرضا نظریان در 
نخستین جلسه کارگروه هوش مصنوعی اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان با تأکید بر اهمیت 
هوش مصنوعی اظهار کرد: ایجاد درک، اهمیت و ضرورت هوش مصنوعی در مخاطبان یکی از مسائل 
کلیدی است که باید در اولویت برنامه های این کارگروه قرار گیرد؛ درک صحیح و عمیق از این فناوری 
می تواند به عنوان یکی از ارکان اساسی در تغییر و تحول آموزش در استان اصفهان عمل کند. وی با اشاره 
به ظرفیت های داخلی آموزش وپرورش در حوزه هوش مصنوعی ادامه داد: شناسایی این ظرفیت ها 
و اســتفاده بهینه از آن ها یکی از گام های ضروری برای پیشبرد اهداف کارگروه محسوب می شود و 
تعریف برنامه های عملیاتی ساده و قابل اجرا برای معاونت ها و ادارات مختلف امری ضروری است که 
می تواند به تحقق هدف های این کارگروه کمک کند. مدیرکل آموزش  و پرورش استان اصفهان با اشاره 
به بازبینی و اصلاح مجدد برنامه تدوین شده توسعه استانی هوش مصنوعی بیان کرد: برنامه های 
توســعه ای باید با توجه به نیازهای روز و ظرفیت های موجود به طور مداوم بازنگری شوند تا بهترین 
نتیجه حاصل شــود. وی به اهمیت همکاری میان تمامی معاونت ها و ادارات در این راستا اشاره و 
تصریح کرد: بدون همکاری و هماهنگی میــان بخش های مختلف آموزش وپرورش، نمی توانیم به 
نتایج مطلوب دست یابیم و برای تحقق اهداف این کارگروه، همه باید در یک جهت گام بردارند. مدیرکل 
آموزش وپرورش استان اصفهان با اشاره به لزوم اتخاذ تصمیمات اجرایی مختلفی جهت پیاده سازی 
ســریع تر پروژه های مرتبط با هوش مصنوعی افزود: هوش مصنوعی می تواند تحولی شــگرف در 
فرآیندهای آموزشی و مدیریتی به وجود آورد و ما باید از این فرصت به بهترین نحو بهره برداری کنیم.

اصفهان در انتظار برف و باران؛ موج بارشی جدید فردا می رسد
کارشناس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی اصفهان گفت: فعالیت موج ناپایدار بارشی روز یکشنبه 
۷ بهمن)فردا( مناطق غرب، جنوب و مرکز استان را در برمی گیرد. مینا معتمدی در گفتگو با »مهر« 
اظهار کرد: تا اوایل هفته جاری با گذر متناوب امواج ضعیف، شاهد ناپایداری به صورت افزایش ابر و 
گاهی وزش باد در سطح اســتان اصفهان خواهیم بود. به گفته وی، از بعدازظهر امروز تا اواسط هفته 
با تقویت امواج ناپایدار انتظار افزایش ابر، مه آلودگی و به تدریج طی روز یکشنبه )فردا( بارش برف 
و باران در برخی مناطق استان به ویژه مناطق غربی پیش بینی می شود. کارشناس مرکز پیش بینی 
اداره کل هواشناسی اصفهان اظهار کرد: فعالیت این امواج بارش زا در برخی نواحی جنوبی و مرکزی 

استان نیز دور از انتظار نیست.

دستگیری ۳ قاچاقچی و کشف ۶۱ کیلو تریاک در اصفهان 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان اصفهان گفت: در عملیات مأموران این پلیس، سه قاچاقچی 

مواد افیونی دستگیر و مقدار ۶۱ کیلو تریاک از دو خودروی متهمان کشف شد.
سرهنگ احمد نیکبخت در گفتگو با »مهر« اظهار کرد: مأموران پلیس مبارزه با موادمخدر مرکز استان 
با اشراف اطلاعاتی خوب خود به سرنخ هایی از حمل و جابه جایی محموله ای مواد افیونی توسط سه 
قاچاقچی با دو دستگاه خودرو مطلع شدند و بررسی موضوع را در دستور کار خود قرار دادند. وی گفت: 
تیم های عملیاتی این پلیس به یکی از محورهای ورودی استان اعزام و با انجام تحقیقات میدانی و 
بررسی دقیق، سرانجام دو خودروی حامل مواد مخدر را شناسایی و در یک عملیات کاملًا هماهنگ 
و منسجم پلیســی هر دو خودرو را متوقف کردند. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان اصفهان 
تصریح کرد: در این عملیات مقدار ۶۱ کیلو مواد مخدر از نوع تریاک از دو خودروی توقیفی کشف شد و 

سه متهم نیز دستگیر که برای انجام اقدامات قانونی به مرجع قضایی معرفی شدند.

استاندار اصفهان:

صدای اذان باید در تمام سطح شهر شنیده شود

استاندار اصفهان گفت: در بسیاری از کشورهای مسلمان صدای اذان 
در تمام نقاط شهرها شنیده می شود و در اصفهان نیز قرار بود صدای 

اذان به طور همزمان در تمام سطح شهر پخش شود.
به گزارش »ایرنا«، مهدی جمالی نژاد در جلســه شــورای اقامه نماز 
استان با اشاره به اینکه اکنون در برخی از نقاط شهر صدای اذان پخش 
می شود، افزود: در برخی از شهرک های صنعتی و مسکونی از جمله 
»شهید کشوری«، سرانه مساجد کم است و ما یقیناً این موضوع را به 

طور جدی پیگیری می کنیم.
وی تصریح کرد: پیش  از این نیز مساجد و فرهنگسراهای دانشگاه ها، 
مرکزی برای تجمع و ادای فریضه نماز بود؛ امــا امروزه نقش نماز و 
نمازخانه ها در فعالیت های فرهنگی و اجتماعی کمرنگ شده است.

جمالی نژاد ادامه داد: توسعه زیرساخت های مناسب برای مساجد و 
مدارس به ویژه در مناطق کم برخوردار از اهمیت بالایی برخوردار است 
و فرمانداران، مدیران مدارس و روحانیون می توانند به بهبود وضعیت 

اجتماعی و فرهنگی کمک کنند.
وی  با تأکیــد براینکــه مدیریت اســتان آمادگی حمایــت از ایجاد 
زیرســاخت برای ترویج نمــاز را دارد و در این راســتا هم اکنون نیز 
عملیات ساخت سه مدرسه محله محور آغاز شده و هشت مدرسه در 

حال تکمیل است، گفت: هدف ما این اســت که مدارس را به سمت 
محله محوری ســوق دهیم تا مدارس هم سالن مطالعه و کتابخانه و 

هم سالن ورزشی در کنار مساجد را توأم باهم داشته باشند.
وی گفــت: اهمیــت ادای فریضه نمــاز را نیز به مســئولان در قالب 
بخشــنامه اعلام می کنیم، زیرا ایجــاد فضایی بــرای فعالیت های 
اجتماعی و مذهبی در مساجد و مدارس می تواند به تقویت ارتباطات 
اجتماعــی و افزایش مشــارکت جوانان در امور مذهبــی و فرهنگی 

کمک کند.
استاندار اصفهان تأکید کرد: حضور کادر اداری مدارس و معلمان در 
مراسم نماز مدارس بسیار اهمیت دارد و مسئولان پرورشی نیز باید به 
زیبایی بصری، بهداشت محیط نمازگزاران و تشویق دانش آموزان به 

نمازخواندن اهمیت دهند. 
وی با اشاره به اینکه مساجد ما محور هیچ برنامه اجتماعی و فرهنگی 
نیست، بیان کرد: در بسیاری از کشــورهای مسلمان، مساجد محور 
اتفاقات مهم و تصمیمات است و حتی مشکلات محلات نیز از طریق 
مسجد حل شود. جمالی نژاد افزود: مساجد باید به عنوان پایگاه های 
اجتماعی و مذهبی تبدیل شــوند و فعالیت های فرهنگی و آموزشی 

در آن رونق بگیرد.

اثر نماز نخواندن را تبیین کنیم
نماینده ولی فقیه در استان و امام  جمعه اصفهان نیز در این مراسم گفت: 
ترویج ادای فریضه نماز بین دانش آموزان علاوه بر محیط مدرسه ریشه 

در خانواده و تربیت اسلامی دارد.
آیت ا... سیدیوسف طباطبایی نژاد افزود: مسئولان مدارس باید در نماز 
جماعت مشارکت و دانش آموزان نمازخوان را تشویق کنند. وی تأکید 
کرد: پیش از این تکلیف شده بود که صدای اذان در حدود یک هزار نقطه 
شهر شنیده شــود؛ در صورتی  که این موضوع به طور کامل انجام نشده 
است. نماینده ولی فقیه در استان و امام  جمعه اصفهان اضافه کرد: ما 
باید اثر نماز نخواندن را بیشتر به نسل جوان تبیین کنیم زیرا بسیاری از 

افراد نسل جدید اثرات ترک این فعل را نمی دانند.

ترویج فرهنگ نماز در مدارس نیازمند تغییر نگرش هاست
مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان نیز در شورای اقامه نماز استان 
در اســتانداری اصفهان گفت: ترویج فرهنگ نماز در مدارس، بیش از 

تزریق بودجه، در گرو تغییر نگرش معلمان و خانواده هاست.
محمدرضا نظریان اظهار کرد: مشکلات موجود در این زمینه تنها شامل 
اعتبار و بودجه نیست، بلکه میزان گرایش به نماز، ریشه در نگرش دانش 

آموزان و فضای تربیتی مدارس دارد.
مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان با بیان اینکه برگزاری جلسات 
مرسوم با خانواده ها در باره نماز کافی نیست و باید به ریشه ها پرداخته 
شــود، افزود: ســند تحول بنیادین آموزش و پرورش بر اهمیت اقامه 
نماز در ســاعات تربیتی تأکید دارد و در این زمینه آموزش عملی نماز 
به دانش آموزان نیز بایــد مورد توجه قرار بگیــرد. وی افزود: از آنجا که 
شخصیت دانش آموزان در دوران ابتدایی شکل می گیرد ایجاد نگرش 
مثبت به نماز نیز باید از ســنین پایین آغاز شــود. نظریــان ادامه داد: 
نقش الگویی مدیران در اقامه نماز اول وقت در مدارس و ادارات بسیار 
اهمیت دارد. وی افزود: برای دستیابی به اهداف سند بنیادین آموزش 
و پرروش لازم است در جذب و اســتخدام افراد در سیستم آموزشی، 

بیشتر به مسائل تربیتی و پرورشی توجه کرد.
دبیر ستاد اقامه نماز اســتان اصفهان نیز در این نشســت از برگزاری 
اجلاس نماز در اســفند ســال جاری خبر داد. حجت الاسلام ابراهیم 
رنجبر افزود: توجه به کارهای تحقیقاتی در حوزه نماز برای ترسیم مسیر 

برنامه ریزی ها و برنامه عملیاتی ضروری است.
به گزارش »ایرنا«، در پایان این نشست از سه مُروج برتر اقامه نماز در 

استان اصفهان تجلیل شد.

با مسئولان جامعه
شنبه ۶ بهمن ۱۴۰۳ / ۲۴ رجب  ۱۴۴۶ / ۲۵ ژانویه  ۲۰۲۵ /  شماره ۴۲۸۵

معاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت و درمان با بیان اینکه در مستندسازی 
درباره دوران دفاع مقدس کم کاری کرده ایم، گفت: تاکنون فقط ۲۳۵ مقاله پزشکی 
درباره دوران دفاع مقدس منتشــر شده و باید مقالات بیشــتری منتشر کنیم. 
شاهین آخوندزاده در همایش نقش بسیج مردمی و منابع کلی در هدایت عالمانه 
و فناورانه امداد، بهداشت و درمان دفاع مقدس ضمن قدردانی از دست اندکاران 
برگزاری این آیین به تشریح تعریف عامیانه جنگ پرداخت و اظهار کرد: جنگ در 
تعریف عامیانه به معنای درگیری سازمان یافته و خشونت آمیز بین دو یا چند کشور 
مختلف است که برای اهداف مختلف سیاسی، ایدئولوژی، سرزمینی و غیره انجام 
می شود و همه جنگ ها از نظر تلفات انسانی، اقتصادی، روانی، اجتماعی و سیاسی 
تأثیرات خانمان ســوزی دارند. وی افزود: در جهان امروز شــکل جنگ ها حتی 
نسبت به دوران دفاع مقدس تغییر کرده و امروز با جنگ های سایبری، اقتصادی، 
زیست محیطی، روانی، بیولوژی، نیابتی و ترکیبی مواجه هستیم. معاون تحقیقات 
و فناوری وزارت بهداشت و درمان اضافه کرد: در حال حاضر کشور درگیر یک جنگ 
ترکیبی است و شــخصاً اعتقاد دارم که دشــمن علیه ما جنگ زیست محیطی و 

حتی هیبریدی به راه انداخته؛ در جنگ های نوین نیروی انسانی دخالت چندانی 
ندارند بلکه با فکر و تکنولوژی مواجه هستیم و برای کاهش اثرات جنگ و کسب 
پیروزی باید تحقیقات جامعی انجام دهیم. وی در ادامه ســخنانش به اهمیت 
تحقیقات در حوزه پزشکی و ســلامت اشــاره کرد و گفت: تحقیقات پزشکی در 
زمینه مدیریت بحران بهداشت جمعی، پیشــرفت فناوری پزشکی و جلوگیری 
از جنگ های بیولوژی بســیار حائز اهمیت و با در نظر گرفتن شرایط کنونی جهان 
یک امر ضروری و واجب است. آخوندزاده در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 
به لزوم مستندســازی دفاع مقدس گفت: جنگ ایران و عراق هشت سال طول 
کشید و تاکنون تنها ۲۳۵ مقاله پزشــکی درباره دوران دفاع مقدس منتشر شده 
است، در حالی که جنگ خلیج فارس فقط 4۲ روز به طول کشید اما بیش از ۱۳۳۵ 
مقاله پزشکی درباره آن منتشر شده و همین تفاوت کم کاری ما را نشان می دهد؛ 
این درحالی اســت که جنگ ما، دفاع مقدس بود و باید مقالات بیشتری در این 
زمینه منتشر کنیم. وی با بیان اینکه اولین مقاله پژوهشی در حوزه پزشکی جنگ 
ایران و عراق در سال ۱98۷ و روزهای آخر جنگ منتشر شد، خاطر نشان کرد: ما در 
خصوص مستندات جنگی برای معرفی به دنیا کم کاری کرد ه ایم و انتظار داریم که 
مراکز دانشگاهی به ویژه دانشگاه علوم پزشکی ارتش برای انتشار مقاله در حوزه 
دفاع مقدس تلاش بیشــتری انجام دهند. آخوندزاده گفت: مقالات دانشگاهی 
منتشر شــده در حوزه دفاع مقدس مربوط به تأثیرات گازهای شیمیایی به ویژه 
گاز خردل بوده و تنها مقاله آینده نگرانه  خوبی که در این زمینه منتشر شده درباره 
جانبازان شیمیایی سردشت است. وی خاطرنشان کرد: آنچه می تواند نسل جوان 
را به نسل دفاع مقدس پیوند زند، بازگوکردن خاطرات است و حل مشکلات کشور، 

با راهبردهای هشت سال دفاع مقدس برطرف می شود.

معاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت و درمان:

در مستندسازی دوران دفاع مقدس کم کاری کرده ایم

واریز حقوق و اضافه تدریس به حساب معلمان خرید خدمات 
در بهمن ماه

سخنگوی وزارت آموزش و پرورش از واریز حقوق و اضافه تدریس به حساب معلمان خرید خدمات 
در بهمن ماه خبر داد. به گزارش خبرگزاری »مهر«، علی فرهادی در واکنش به شایعاتی مبنی بر اینکه 
حقوق معلمان حق التدریس آزاد فقط ۵ میلیون تومان واریز خواهد شــد گفت: این مطلب تکذیب 
می شود و واریزی حقوق دی ماه به صورت حداقل حقوق معلمان ۱۰ میلیون تومان واریز خواهد شد. 
وی با بیان اینکه در ماه های مهر، آبان و آذر به صورت علی الحساب ماهیانه ۵ میلیون تومان به حساب 
معلمان خرید خدمات واریز شده است افزود: چون حداقل حقوق معلمان فرهنگیان ۱۲۰ ساعت، ۱۰ 
میلیون تومان است در پایان بهمن ماه، کسری این حقوق به طور کامل پرداخت خواهد شد. سخنگوی 
وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه همه مطالبات معلمان خرید خدمات بهمن پرداخت می شود، 
ادامه داد: قرارداد کار معین معلمان خرید خدمات در حال پیگیری است و چون این مرحله زمان بر 
است، بحث حق التدریس آزاد این دسته از معلمان اجرایی شد و قرار شد بدون هیچ واسطه با شرکت 
خصوصی از طریق وزارت آموزش و پرورش پرداخت شود. فرهادی با بیان اینکه حقوق حق التدریس 
معلمان خرید خدمات در مقایســه با قرارداد کار معین کاهش پیدا نخواهــد کرد، عنوان کرد: مجوز 
پرداخت حق التدریس معلمان خرید خدمات از سازمان برنامه و بودجه دریافت شد و از بهمن حقوق 
کامل پرداخت می شود. همچنین تلاش می شود حقوق در یک مرحله پرداخت شود. وی با بیان اینکه 
از بهمن حداقل حقوق کارمندی این دســته از معلمان واریز خواهد شد و اضافه تدریس نیز همانند 
معلمان شاغل و بازنشسته محاسبه و واریز می شود، اظهار کرد: برنامه ریزی برای پرداخت حداقل 

حقوق معلمان خرید خدمات از مهر انجام شد و از بهمن اجرایی می شود.

مدیرعامل سازمان انتقال خون تأکید کرد

لزوم شناسایی افراد دارای خون های نادر  در  کشور
مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران بر لزوم شناسایی دارندگان خون های نادر در کشور و همچنین 
اهدای خون مستمر از ســوی این افراد تأکید کرد. مصطفی جمالی اظهار کرد: اهداکنندگان خون، 
انسان هایی ارزشمند هستند و آنها را سرداران گمنام نظام ســلامت قلمداد می کنیم، اهداکنندگان 
خون می توانند جان انسان های بسیاری را نجات دهند. وی درباره اهداکنندگان خون های نادر افزود: 
اگرچه اهداکنندگان خون، انسان هایی بسیار ارزشمند هستند، اما اهداکنندگان خون های مستمر از 
اهمیت بیشتری برخوردارند، چراکه این احتمال وجود دارد که صاحبان یک گروه خونی نادر در کشور 
از تعداد انگشتان یک دست کمتر باشند. مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران با بیان اینکه آموزش 
برای اهدای خون یک امر ضروری است، ادامه داد: سازمان انتقال خون با استفاده از آموزش می تواند 
صاحبان خون های نادر را به اهداکنندگان مستمر خون تبدیل کند، صاحبان خون های نادر با توجه به 
جنسیت خود می توانند سه و چهار نوبت در سال نسبت به اهدای خون اقدام کنند. جمالی ادامه داد: 
این احتمال وجود دارد که خون های نادر ذخیره شده برای فرد اهداکننده، بستگان و دیگر انسان ها 
استفاده شود، استمرار اهدای خون های نادر یک امر بسیار مهم است، چراکه جان انسان های بسیاری 
را نجات می دهد. وی با بیان اینکه فقط ۲ درصد از جمعیت کشور نسبت به اهدای خون اقدام می کنند، 
گفت: برآوردها بیانگر این است که حدود یک میلیون نفر از جمعیت کشور نسبت به اهدای خون اقدام 
می کنند، اگر جمعیت اهداکنندگان خون در کشور افزایش یابد، به طور قطع، تعداد افراد بیشتری با 
گروه خون نادر شناسایی می کنیم. مدیرعامل سازمان انتقال خون اظهار کرد: دو موضوع تعامل خوب 
با مراکز درمانی و شناسایی اقلیت های نژادی می تواند سبب افزایش ذخایر خون های نادر کشور شود، 
بستگان صاحبان خون های نادر می توانند یک منبع مهم برای شناسایی صاحبان خون های نادر باشند. 
جمالی با بیان اینکه لازم است امکانات ستادی در مراکز استان های کشور به منظور شناسایی صاحبان 
خون های نادر افزایش یابد، گفت: امکانات ستادی در مراکز انتقال خون استان های کشور می بایست 
به نحوی باشد که تمام این مراکز بتوانند صاحبان خون های نادر را شناسایی کنند، این موضوع یکی 

از مسائل بر زمین مانده است.

خبر روزاخبار

ماجرای حذف آزمون 
 آیین نامه رانندگی

چه بود؟
مرکز اطلاع رســانی پلیــس راهور اعلام 
کرد حذف کلی آزمون آیین نامه رانندگی 

صحت ندارد.
 مرکز اطلاع رسانی پلیس راهور اعلام کرد: 
بنابر قانون جدید و اصلاحات انجام شده 
در صدور گواهینامه برای متقاضیان، مقرر 
شــده بود آزمون آیین نامه حذف شود، 
اما نه برای همه متقاضیان. متأســفانه، 
برخی از اخبار منتشر شده از طرف رئیس 
پلیس راهــور فراجا این شــبهه را ایجاد 
کرده بود که آزمــون آیین نامه برای تمام 

افراد حذف شده است. 
ایــن موضــوع در واقع سوءبرداشــت 
رسانه ای بوده که باعث شد نگرانی هایی 

در میان متقاضیان ایجاد شود.
ســردار حســینی، رئیس پلیس راهور 
فراجا در توضیح این موضوع اظهار کرد: 
حذف آزمون آیین نامه از مراحل دریافت 
گواهینامــه رانندگی تنها بــرای افرادی 
امکان پذیر اســت که پیش تــر در آزمون 
آیین نامه قبول شده و یک بار گواهینامه 
دریافت کرده اند. به عبارتی، این تسهیل 
فقط شامل حال کسانی می شود که پیش 
از این گواهینامه ای داشــته اند و یک بار 
آزمون آیین نامه را با موفقیت گذرانده اند.

وی تأکیــد کــرد: ایــن قانون شــامل 
افرادی که برای اولیــن بار قصد دریافت 
گواهینامه دارند، چه برای موتورسیکلت 
و چه برای خــودرو )گواهینامه پایه ۳ و 
۲(، نمی شــود و آنان ملزم به شرکت در 
آزمون آیین نامه خواهند بود. همچنین، 
برای دریافت گواهینامه پایه ۱ نیز، حتی 
در صورتی که افــراد گواهینامه پایه ۳ یا 
۲ را دارا باشــند، آزمون آیین نامه الزامی 

است.
بر اساس گزارش پلیس راهور؛ بنابراین، 
خبر حذف کلی آزمــون آیین نامه صحت 
ندارد و تنها شامل شــرایط خاصی برای 

متقاضیان پیشین می شود.

معاون سیاسی و انتظامی استانداری اصفهان گفت: باید فداکاری  ها و خصایص برجسته جامعه پزشکی و بسیج به طور مداوم گوشزد شود تا فرهنگ ایثار و از 
خودگذشتگی تداوم یابد. به گزارش خبرگزاری »تسنیم«، اکبر صالحی در همایش نقش بسیج مردمی و منابع ملی در هدایت عالمانه و فناورانه امداد، بهداشت 
و درمان دفاع مقدس از حضور در جمع بزرگان و پیشکسوتان عرصه دفاع مقدس با ابراز شعف و شادمانی، اظهار کرد: شهدا و جانبازان جامعه پزشکی و عرصه 
بهداشت و درمان مایه افتخار کشور و استان هستند و به ساحت همه این عزیزان درود می فرستم و دست بزرگان و ایثارگران این عرصه را می بوسم. وی در ادامه 
با یادآوری بیانات مقام معظم رهبری در دیدار با برخی از مســئولین اســتان اصفهان، بیان کرد: رهبر معظم انقلاب در این دیدار فرمودند کسانی که در راه احیا و 
زنده نگاه داشتن یاد و خاطره شهدا قدم بر می دارند، مجاهد فی  سبیل ا... هستند و در این راستا از همه کسانی که با برگزاری این برنامه، بستر زنده نگه داشتن 
یاد و خاطره شهدا و ایثارگران حوزه درمان را فراهم کردند و زمینه ساز دیدار با اساتید و بزرگان این حوزه شدند، تقدیر و تشکر می کنم. معاون سیاسی و انتظامی 
استانداری اصفهان بر لزوم بررسی نقاط اشتراک جامعه پزشکی و درمان با بسیج تأکید کرد و گفت: خداباوری، مردم باوری، خودباوری، تدین، اخلاص، صداقت، 
قناعت، ولایتمداری، عدالت خواهی، تقوای سیاسی، خلق نیکو، تواضع، خدمت گزاری، خســتگی ناپذیری، ایثارگری، عذرپذیری، وحدت آفرینی، علم آموزی، 
دشمن شناسی و بن بست شکنی از مهم ترین نکات اشتراک بین جامعه پزشکی و درمان با بسیجیان تلاشگر است و باید این اشتراکات مورد توجه قرار گیرد. وی 
افزود: جامعه پزشکی و کادر درمان همانند اقشار مختلف بسیج در همه عرصه ها حضور دارند و از هیچ تلاشی برای پیشبرد امور فروگذاری نمی کنند؛ آنها منافع 
ملی را به منافع شخصی و حزبی ترجیح می دهند که این نکته  به ویژه در اصفهان بسیار حائز اهمیت است. صالحی گفت: این روحیه و ویژگی شاخص برای عبور از 
گردنه های سخت به ویژه شرایط حساس کنونی ضروری است و همه مسئولین کشور باید این روحیه سرلوحه کارشان قرار دهند و در خدمت رسانی به مردم تنها 
به منافع ملی فکر کرده و از هیچ تلاشی فروگذار نکنند. وی با بیان اینکه باید فداکاری  ها و خصایص برجسته جامعه پزشکی و بسیج به طور مداوم گوشزد شود تا 
فرهنگ ایثار و از خودگذشتگی تداوم یابد، گفت: برای رسیدن به افق های روشن لازم است که نگاهی به پشت سر بیندازیم تا ببینیم که از کجا به اینجا رسیده ایم؛ 

بدون شک که آینده از گذشته روشن تر است و تداوم این فرهنگ برای اتصال نظام جمهوری اسلامی به صاحب و مولای آن، ضروری است.

معاون سیاسی و انتظامی استانداری اصفهان:

فداکاری  ها و خصایص برجسته جامعه پزشکی گوشزد شود



مدیران باشگاه اورنبورگ حاضر به فروش هافبک ایرانی تیم فوتبال خود نشدند و به بدین ترتیب او در نیم فصل دوم هم پیراهن این تیم را بر تن خواهد کرد.
به گزارش »مهر«، محمد قربانی هافبک ایرانی تیم فوتبال اورنبورگ که حضور مؤثری در ترکیب تیمش داشته است مورد توجه باشگاه استقلال تهران قرار گرفته 

بود و حتی مذاکراتی هم با مدیربرنامه های او برای حضور در این تیم شده بود.
در همین حال قربانی با تأخیر به اردوی تیمش در ترکیه اضافه شد تا شایعه جدایی او از اورنبورگ منتفی شود. همچنین رسانه »sport۲۴« روسیه در خبری 

اعلام کرد که دلیل وقفه حضور قربانی در تمرینات اورنبورگ تعویض گذرنامه این بازیکن ایرانی بوده است.
این رسانه روسی در گفتگویی که با مدیربرنامه های قربانی داشته در این خصوص نوشت: قربانی در این مدت در حال تعویض گذرنامه خود بود و به روادید جدید 

نیاز داشت. اما او حالا به تیم ملحق شده و بعید است که مدیران باشگاه حاضر شوند او را به فروش برسانند.
به این ترتیب باید حضور این بازیکن را در نقل و انتقالات زمستانی به استقلال تهران منتفی دانست.

اورنبورگ حاضر به فروش محمد قربانی نشد
دروازه بان پاری سن ژرمن: 

هالند قهرمان واقعی است
جانلوئیجی دوناروما، دروازه بان پاری ســن ژرمن، می گوید ارلینگ هالند برای سال های طولانی 
در اوج فوتبال بازی خواهد کرد. به گزارش »ورزش سه«، جانلوئیجی دوناروما در هفته هفتم دور 
گروهی چمپیونزلیگ همراه همبازیانش در پاری ســن ژرمن مقابل منچسترسیتی قرار گرفت و 
در یک بازی حساس به برتری ۴-۲ دســت پیدا کرد. او در نیمه اول این بازی دروازه اش را بسته 
نگه داشت اما جک گریلیش و ارلینگ هالند موفق شدند طی چهار دقیقه در نیمه دوم، دو گل وارد 
دروازه پاری سن ژرمن کرده و ســیتی را پیش بیندازند. دوناروما پس از بازی به اسکای اسپورت 
گفت:»شب خیلی احساساتی بود، وقتی در نیمه دوم دو گل دریافت می کنید، خطر تسلیم شدن 
را در مقابل دارید اما تیم عالی بود. همچنین کمک هوادارانمان هم وجود داشــت که همیشه از ما 
حمایت کرده اند، آن ها بیشتر به ما انگیزه دادند تا به این نتیجه دست پیدا کنیم.« او درواکنش به 
اینکه رویارویی با ارلینگ هالند چطور بود؟ عنوان کرد: »یک قهرمان، این اولین بار است که با او روبه 
رو می شوم و باید بگویم که او یک جانور است، یک قهرمان واقعی! او واقعاً قدرتمند است و برای او 
آرزوی موفقیت می کنم، او برای سال های طولانی در اوج خواهد بود.« گلر PSG به شایعات جدایی 
اش از پاری سن ژرمن نیز اینطور پاسخ داد: »شایعات زیادی وجود دارد، حقیقت این است که من 
در پاریس خوشحالم، همه من را دوست دارند و به من احترام می گذارند. خیلی خوشحالم، در تیم 

جا افتاده ام و اولویت من تمدید با پاری سن ژرمن است.«

کایل واکر؛ خرید جدید میلان
یکی از مهمترین عناصر خط دفاعی گواردیولا در راهِ ایتالیاست تا با میلان قرارداد امضا کند. به گزارش 
»فارس«، »جدایی کایل واکر از سیتی پس از 8 سال«. یکی از عناصر اصلی گواردیولا در خط دفاعی 
با میلان به توافق رسید و به زودی به ایتالیا سفر می کند. واکر سال ۲017 با 5۲ میلیون یورو از تاتنهام 
به سیتی آمد و توانست در این تیم آمار 319 بازی،  6 گل و ۲3 پاس گل را به ثبت رساند و 17 قهرمانی 
به دست آورد که از مهمترین آنها می توان به 6 قهرمانی در لیگ برتر و یک قهرمانی در لیگ قهرمانان 
اروپا اشاره کرد. دی مارتزیو ادعا کرد که واکر در راه ایتالیا است. این مدافع 3۴ ساله در ماه ها اخیر با 
گواردیولا به چالش خورد و تصمیم گرفت تیم را ترک کند. واکر احتمالًا جانشین امرسون رویال در 

سمت راست خط دفاعی خواهد شد.

پیشنهاد جذاب پالمیراس برای ببر بارسا
پالمیراس پیشــنهاد قابل توجهی برای به خدمت گرفتن ویتور روکه، مهاجم بارســلونا، ارائه کرده 
است. به گزارش »ورزش سه«، عملکرد درخشــان روکه در ترکیب اتلتیکو پارانائنزه در رقابت های 
لیگ برزیل خیلی زود توجه مدیران بارســلونا را به خود جلب کرد و آنها موفق شدند این بازیکن را 
در پنجره زمستانی سال ۲0۲۴ به صورت رسمی به خدمت بگیرند. این ستاره برزیلی در ژانویه سال 
گذشته میلادی راهی بارسلونا شد و امیدوار بود که خیلی زود بتواند در ترکیب این تیم حاضر شود 
اما نتوانســت اعتماد ژاوی را جلب کند و به بازیکنی نیمکت نشــین  در این تیم تبدیل شد. شرایط 
با حضور هانسی فلیک روی نیمکت بارســا هم تغییری نکرد و در نهایت او با امضای قراردادی به 
صورت قرضی راهی رئال بتیس شد تا شاید فرصت بیشتری برای حضور در ترکیب پیدا کند اما حالا 
»اسپورت« مدعی شده که پیشنهادی قابل توجه به دست بارسلونا رسیده است. گفته می شود که 
باشگاه پالمیراس آماده اســت تا مبلغی در حدود ۲7 میلیون یورو برای حقوق روکه پرداخت کند 
که پیشنهاد بسیار خوبی برای بارسلونا به حساب می آید و آنها در حدود پنج میلیون یورو سود هم 
خواهند داشت. پیش از این گفته شده بود که پالمیراس تلاش هایی برای متقاعد کردن روکه برای 
امضای قرارداد کرده اما او هنوز موافقتش را با این انتقال اعلام نکرده است و شاید بازگشت دوباره 

به برزیل از فوتبال اروپا شکستی برای این بازیکن به حساب بیاید.

خبر روز

وعده جدید فدراسیون 
 درباره تیم امید 

فوتبال ایران
فدراســیون فوتبال انتخاب سرمربی جدید 
تیم ملی امیــد را به آخر ســال موکول کرده 

است. 
به گزارش »خبر آنلاین«، نزدیک به 16 ماه از 
شکست تیم امید ایران مقابل هنگ کنگ در 
بازی های آســیایی هانگژو می گذرد و از آن 
موقع تا همین امروز هنوز تکلیف ســرمربی 

جدید این تیم مشخص نشده است. 
فدراســیون فوتبــال در ایــن مــدت بارها 
در خصــوص انتخــاب ســرمربی و تعیین 
تکلیــف تیــم امید وعــده داده ولــی انگار 
روند تصمیم گیــری در خصــوص این تیم 
همیشــه ناکام تغییری نکرده است. روندی 
که خودش گویای دلیــل ناکامی امیدهای 
ایران طی 50 ســال اخیر اســت و بار دیگر 
نشــان داد که این تیم هیــچ اهمیتی برای 
مسئولین فدراســیون فوتبال ندارد. در حال 
حاضر مدت هاســت که هیــچ تیمی تحت 
عنوان امید فعالیت ندارد و احتمالًا سیاست 
فدراسیون فوتبال مثل گذشته این است که 
تنها چند ماه قبل از شــروع مســابقات یک 
سرمربی انتخاب کند و با چند اردوی نصفه و 
نیمه به جنگ تیم های مدعی آسیایی برود. 

مهدی محمدنبی، نایب رئیس اول فدراسیون 
فوتبال از انتخاب ســرمربی امیدها تا پایان 
سال خبر داد که البته احتمال رخ ندادن این 
موضوع به مراتب بالاتــر از عمل به این وعده 
است. نایب رئیس اول فدراســیون فوتبال 
در شــرایطی این وعده را داده که انتخابات 
فدراسیون فوتبال 11 اســفند برگزار می شود 
و مشخص نیســت و او دیگر افراد حاضر در 
فدراســیون فوتبال اصلًا آخر سال فعالیتی 

داشته باشند. 
احتمــالًا پــس از انتخابات هم فــرد پیروز 
درگیر مسائل دیگری باشد و بحث انتخاب 
سرمربی جدید تیم امید به فراموشی سپردخ 
خواهد شد. البته این اطمینان نبی از اینکه تا 
آخر سال در فدراسیون فوتبال حضور دارد هم 

در نوع خودش اتفاق جالبی است!

فوتبال جهان

عکس خبر

 یادگار فرگوسن 
به حراج گذاشته شد!

اســتادیوم فوتبال ولی رود که توسط 
سر الکس فرگوســن افتتاح شده، به 
فروش می رسد و قیمت آن تنها 500,000 
پوند اســت. زمین ولی رود، خانه تیم 
فلیکستون اف سی مستقر در منچستر 
بود. این باشــگاه که زمانی طرفداران 
زیادی داشت و در سال 1960 تأسیس 
شده بود در سال ۲01۲ پس از مواجهه با 

مشکلات مالی منحل شد.

تصمیــم بحــث  برانگیــز داور بــازی ذوب آهــن 
و پرســپولیس در دقایــق پایانــی ایــن دیــدار، 
جنجال های زیادی را به دنبال داشته و حتی منجر 

به محرومیت او نیز شده است. 
وحید زمانی گفت وگویی کوتاه با »تسنیم« درباره 
تصمیــم بحث برانگیــزش در دقیقــه 6+90 این 
مسابقه و عدم پنالتی به سود ذوب آهن گفت: طبق 
قانون نمی توانم صحبتی انجام دهم. متأســفانه 
شماره تلفن همراه من پخش شده و خیلی از افراد 
ناشــناس تماس می گیرند و من را تهدید به مرگ 
می کننــد و می گویند نمی گذاریم زنــده بمانی! او 
درباره تصمیمی که گرفت، عنوان کرد: همانطور که 
گفتم طبق قانون اجــازه صحبت ندارم و نمی توانم 

جزییــات و مکالمه بیــن اتــاق VAR و خودم را 
بگویم. اگر کمیته داوران نیاز بداند، توضیحات لازم 

را ارائه خواهد کرد.

واکنش کمیته داوران به تهدید داور به مرگ
سرپرســت کمیته داوران در گفت وگو با »فارس«، 

درباره ادعای وحید زمانی مبنی بر تهدید شدنش به 
مرگ پس از بازی ذوب آهن و پرسپولیس، اظهار 
کرد: باید ابتدا دید اصلًا چنین بحثی صحت دارد؟ 
من هنوز با زمانی صحبتــی پس از بازی نکرده ام. 
موضــع کمیتــه و دپارتمــان داوران در خصوص 

اتفاقات داوری بازی اعلام شد.
اســماعیل صفیری درباره اینکه اگر چنین ادعایی 
صحت داشته باشــد، چه اقداماتی انجام خواهد 
شد، گفت: اجازه بدهید ابتدا با خود زمانی صحبت 
کرده و درباره صحت این ادعا به نتیجه برســیم. تا 
آن زمــان صحبتی در این خصــوص نخواهم کرد. 
ضمن اینکه طبق آیین نامــه  داوران حق مصاحبه 

ندارند.

داور ذوب آهن- پرسپولیس: تهدید به مرگ شدم!

 رقابت گلر ذوب آهن با اخباری و بیرانوند

پارسا برای تصاحب دستکش طلا خیز برداشته است
گلر جوان گاندوها موفق شــد هشتمین کلین شیت 

خود در ایــن فصل از لیگ برتــر را به ثبت 
برساند. به گزارش »ورزش سه«، دیدار 

حســاس ذوب آهن و پرسپولیس 
از هفتــه اول دور برگشــت لیگ 
برتر، در ورزشــگاه فولادشــهر 
با تســاوی بدون گل بــه پایان 
رسید. این مســابقه در حالی 
با نتیجه مساوی خاتمه یافت 

که ذوب آهن از دقیقه 37 به 

دلیل اخراج شوشتری، 
ده نفره بازی را ادامه داد؛ با این 
حال، شــاگردان محمــد ربیعی 
توانستند در برابر حملات پرسپولیس 
مقاومت کــرده و یک امتیاز ارزشــمند 
کســب کنند. یکی از بازیکنان برجسته 

ذوب آهن در ایــن دیدار، پارســا جعفری، ســنگربان جوان این 
تیم بود. او موفق شــد در برابر خط حمله قدرتمند پرســپولیس 
دروازه خود را بسته نگه دارد و هشــتمین کلین شیت خود در 
رقابت های لیگ برتر این فصل را ثبت کند. همچنین، این 
دروازه بان در رقابت های جام حذفی نیز یک کلین شیت 
به نام خود ثبت کرده است تا مجموع کلین شیت هایش 
در این فصل به عدد 9 برســد. این عملکرد او را به یکی 
از بهترین دروازه بانان فصل جــاری فوتبال ایران تبدیل 

کرده است.
در رده بنــدی بهتریــن دروازه بانــان لیــگ، جعفری با 
عملکردی خوب در جایگاه ســوم مشــترک بــا اوتیکر 
یوسوپوف قرار دارد با این تفاوت که گلر ازبکستانی فولاد 
16 بار برای سرخپوشان خوزســتانی به میدان رفته 
و پارســا 1۴ بار درون دروازه ذوب آهن ایستاده 
اســت. این در حالی اســت کــه محمدرضا 
اخبــاری، گلر ملی پوش و بــا تجربه گل 
گهر با 10کلین شیت در 1۴ بازی در رده 
اول برترین دروازه بان های فصل 
و علیرضا بیراوند، دروازه بان 
شماره یک تیم ملی 

و گلر تراکتور با 9 کلین شیتاز 16 بازی در رده دوم و بالاتر از سنگربان 
جوان سبزپوشان ایستاده اند. 

سنگربان ۲5 ساله ذوب آهن که از تجربه خوبی نیز برخوردار است، 
اهداف بزرگی در ســر دارد و امیدوار اســت در هفته هــای آینده با 
درخشش در چهارچوب ســنگر تیمش و حراست از دروازه ذوب در 
برابر مهاجمان حریف، برای کسب دستکش طلایی لیگ برتر بیست 

و چهارم از گلرهای با تجربه و قدر لیگ پیشی بگیرد.
نقش نادر غبیشــاوی، مربی دروازه بان های ذوب آهن، در پیشرفت 
پارسا جعفری انکارناپذیر است. غبیشاوی که ابتدای فصل از فولاد 
به کادر فنی ذوب آهن اضافه شد، با ارائه تمرینات هدفمند و اصولی، 
تأثیر بسزایی بر عملکرد جعفری داشته است. او پیش تر نیز در فولاد 
توانســته بود گلرهای موفقی تربیت کند. شــهاب گردان، دروازه بان 
ســابق فولاد، زیر نظــر او عنوان بهتریــن گلر مرحلــه گروهی لیگ 

قهرمانان آسیا را به دست آورده بود.
جعفری در بازی مقابل پرســپولیس نیز ادامه دهنده راه موفق دیگر 
شــاگردان غبیشــاوی بود. او در نیمه دوم این دیدار چند واکنش 
خوب از خود نشان داد و مانع از باز شدن دروازه تیمش شد. عملکرد 
او در این بازی، مثبت ارزیابی شــد که یک تســاوی ارزشمند برابر 
پرسپولیس و رکورد شخصی هشتمین کلین شیت فصل را به دنبال 

داشت.

سپاهان هم علیه چادرملو مدرک رو کرد!
ظاهراً جنگ سرد تیم های چادرملو و سپاهان ادامه دارد. به گزارش »ورزش سه«، اولین هفته نیم فصل 
دوم لیگ برتر با شکست دو بر یک چادرملو مقابل سپاهان همراه بود. نتیجه ای که به شکلی دراماتیک 
و در واپســین لحظات بازی رقم  خورد و علاوه بر خراب کردن رکورد شکست ناپذیری خانگی چادرملو، 
جلوی صعود چند پله ای این تیم در جدول رده بندی را گرفت. حواشی این بازی که بلافاصله پس از سوت 
پایان مسابقه شروع شد ظاهراً قرار نیست به این زودی تمام شود و دو تیم جنگ خود را به رسانه های 
اختصاصی شان کشیده اند. پس از آنکه باشگاه چادرملو با انتشار تصویری مدعی شد پیام نیازمند روی 
بازیکن تیمشــان مرتکب خطایی پنالتی شده و عدم اســتفاده از VAR باعث شده به گفته خودشان 
حقشان ضایع شود، حالا ســپاهانی ها نیز علیه این حریفشان سند رو کردند. رسانه رسمی سپاهان با 
انتشار ویدیویی نوشت: »در جریان بازی سپاهان و چادرملو، تیم داوری به اشتباه، آفساید لیموچی را 
دقیقه 6۴ گرفت. این در شرایطی بود که در صورت وجود VAR، تیم داوری با مکث در این صحنه، مهدی 
لیموچی را در موقعیت تک به تک قرار می داد و چه بسا پیروزی سپاهان پرگل تر می شد. بارها درخواست 
کرده ایم که VAR به تمامی بازی های لیگ اختصاص یابد و انتخاب آن مبنای مشخصی داشته باشد.«

مرتضی تبریزی: 

ذوب آهن تیم یکدستی است
مهاجم ذوب آهن معتقد است تصمیمات داور می توانست نتیجه بازی این تیم با پرسپولیس را تغییر 
بدهد. به گزارش »ورزش سه«، مرتضی تبریزی در خصوص این مسابقه گفت: بازی سخت و جان داری 
بود. تیم ما نزدیک به 60 دقیقه 10 نفره بود اما خیلی خوب و پرقدرت بازی کردیم. به بازیکنان تیم مان 

تبریک می گویم. تیم یکدست و خوبی داریم. 
او در خصوص قضاوت داور مسابقه که مورد اعتراض ذوب آهن قرار داشت، گفت: به نظر من هم داوری 
می توانست اتفاقات دیگری را رقم بزند. شاید ما الان برنده بازی بودیم. تبریزی گفت: کارشناسان بهتر 
می توانند نظر بدهند اما من خودم صحنه را دیدم؛ یک صحنه واضح بود و واقعاً تعجب کردم که پنالتی 
گرفته نشد. اگر این صحنه برعکس بود چه اتفاقی می افتاد؟ اگر صحنه برای پرسپولیس رخ داده بود، 
چه اتفاقی می افتاد؟ من احساس می  کنم داور می توانست پنالتی بگیرد. پیش از آن یک صحنه بود 
که داور می توانست به راحتی بازیکن پرسپولیس را اخراج کند. حق تیم ما می توانست ضایع نشود و 
ما می توانستیم برنده بازی باشیم، با این حال من به دو تیم تبریک می گویم که خوب بازی کردند، به 
خصوص تیم خودمان. با اینکه 10 نفره بودیم، نشان دادیم یک تیم منسجم و خوب هستیم. تبریزی 
درباره حضور زنان در استادیوم گفت: اولین بار بود طرفداران بانوی ذوب آهن به استادیوم می آمدند و 
خیلی خوشحال بودیم. یک تشکر ویژه از هواداران می کنیم که سنگ تمام گذاشتند. ان شاءا... در ادامه 

راه بتوانیم دل شان را شاد کنیم.

اورنوف 6 هفته خانه نشین شد
اوستون ارونوف که در بازی با ذوب آهن دچار آسیب دیدگی شد برای 6 هفته آینده از میادین به دور خواهد 

بود تا سلامتی خود را با اقدامات پزشکی و تمرینات اختصاصی بازیابد. 
به گزارش »فارس«،  بنا بر اعلام فرید زرینه، رئیس کمیته پزشکی باشگاه پرسپولیس، پس از مشاهده 
ام آر آی صورت گرفته و اخذ گزارش تصویربرداری، تشخیص ابتدایی تیم پزشکی مبنی بر آسیب نسبتاً 
شدید در ناحیه همسترینگ ملی پوش ازبکستانی پرسپولیس تأیید شــد. بر این اساس با توجه به 
پروتکل های تعریف شــده پزشــکی، 6 هفته طول درمان برای این بازیکن در نظر گرفته شده است. 
همچنین در ارتباط با آخرین وضعیت وحید امیری اعلام شد؛ رباط داخلی این بازیکن که پیش از این 
آسیب دیده بود بهبود یافته و دردی که وی در یکی از تمرینات پیش از بازی با ذوب اهن احساس کرد 
عارضه دیگری است. اقدامات پزشکی و فیزیوتراپی لازم برای او در حال انجام است و دو هفته آینده را 

زیر نظر پزشکان و تحت برنامه های تمرینی اختصاصی سپری می کند.

مستطیل سبز
شنبه 6 بهمن ۱۴۰۳ / ۲۴ رجب  ۱۴۴6 / ۲۵ ژانویه  ۲۰۲۵ /  شماره ۴۲۸۵

پیشکســوت و رئیس پیشــین دپارتمان داوری 
فدراسیون فوتبال نسبت به حکم محرومیت داور 
دیــدار ذوب آهن و پرســپولیس به شــدت انتقاد 
کرد. حســین عســگری، در گفت وگو با »ایسنا« 
دراین باره اظهار کرد: وحید زمانی در بازی عملکرد 
خوبی داشــت و حتی در دو صحنــه ای که یک بار 
برای پرســپولیس و یک بار برای ذوب آهن پنالتی 
نگرفت و حرکت بازیکنان را شبیه ســازی دانست 
بســیار خوب عمل کرد. زمانی در حالی به بازیکن 
ذوب آهن کارت زرد دوم و کارت قرمز را نشان داد که 
کم تر داوری در شرایطی که بازیکن یک اخطار دارد، 
در نیمه اول جرأت می کند که کارت قرمز بدهد. او در 
این تصمیم هم خوب عمل کرد. عسگری در ادامه به 

صحنه ای اشاره کرد که کارشناسان معتقدند بازیکن 
پرسپولیس باید از بازی اخراج می شد. او اظهار کرد: 
در آن صحنه داور به دلیل جاگیری اشتباه، خطای 
بازیکن پرسپولیس را تشــخیص داد اما در دادن 
کارت زرد اشتباه کرد و باید کارت قرمز نشان می داد 
اما تقصیر این اشــتباه بیشــتر به گردن کمک داور 
ویدیویی است چون او اصلًا از داور وسط نخواست که 
صحنه را بازبینی کند بنابراین داور تقصیری نداشت. 
تنها اشــتباه وحید زمانی که بزرگ هم بود، نگرفتن 

پنالتی ذوب آهن در اواخر بــازی بود و در حالی که 
صحنه را با VAR هم بررسی کرد اما تصمیم اشتباه 
گرفت. در این مورد هم مــا نمی دانیم تصویری که 
به او نشان داده شد آیا زاویه درستی داشته یا نه و 
بنابراین با قطعیت نمی توانیم بگوییم او چقدر مقصر 
اســت. با این حال، تصمیمی که برای محرومیت 
او گرفته شد بســیار بد بود. عسگری ادامه داد: اگر 
داوران نامدار ما اشــتباه تأثیرگذاری انجام دهند، 
از آنها نام برده نمی شــود و ممکن است یک یا دو 

هفته به آن ها قضاوت ندهند و مسئله تمام شود اما 
زمانی که یک داور جوان و گمنام است با این اشتباه 
تا اطلاع ثانوی محروم می شــود که به نظر من این 
اتفاق از سوی تشکیلات داوری فدراسیون فوتبال 
در حق این داور جوان نوعی ترور است و تمام حرفه 
و کار او را در حال و آینده با اشــکال روبه رو می کند. 
او افزود: بــه عقیده من حکــم محرومیت داور آن 
هم بلافاصله بعد از تمام شدن بازی و با ذکر نام او 
اصلًا اتفاق درستی نبود و من آن را به شدت ناپسند 
می دانم. حتی فیفا و AFC هم با داوری که اشتباه 
تأثیرگذاری در یک بازی کرده باشد چنین برخوردی 
نمی کنند و امکان ندارد یک داور را با ذکر نام، فقط به 

دلیل انجام اشتباه در قضاوت، محروم کنند.

انتقاد پیشکسوت داوری فوتبال از محرومیت داور  ذوب آهن و 
پرسپولیس



ورود تاکسی های برقی به اصفهان در غیاب زیرساخت های کافی؛ 

اقدامی نمایشی یا برنامه ای عملیاتی

ورود ۵۰ تاکسی  برقی به این شهر، اگرچه اقدامی مثبت برای حمل ونقل پاک است، اما در غیاب زیرساخت های 
کافی، برنامه ریزی دقیق، ممکن است به هدف اصلی خود یعنی کاهش آلودگی هوا نرسد.

به گزارش »مهر«، شــهرداری اصفهان با همراهی شورای شهر، از ورود ۵۰ دســتگاه تاکسی برقی به ناوگان 
حمل ونقل عمومی شهر خبر داده است. این اقدام که به گفته مصطفی نباتی نژاد، رئیس مرکز پژوهش های 
شورای شهر اصفهان، بخشی از برنامه کلان مدیریت شهری برای کاهش آلودگی هوا و ارتقای حمل ونقل پاک 
است، مورد استقبال برخی قرار گرفته و در عین حال، چالش ها و نقدهایی نیز به همراه داشته است. نباتی نژاد 
در اظهارنظری گفته است: »بی شک فعالیت تاکسی های برقی در سطح شهر بر کاهش میزان آلودگی هوا مؤثر 
خواهد بود«؛ با این حال، بررسی ابعاد فنی، اقتصادی و اجتماعی این تصمیم نشان می دهد که شاید مسیر 

رسیدن به این اهداف سبز چندان هموار نباشد.

چالش های زیرساختی؛ اولین گره در مسیر تاکسی های برقی
یکی از مهم ترین مسائل پیش روی تاکسی های برقی در اصفهان، نبود زیرساخت های مناسب شارژ است. 
به رغم افتتاح ایستگاه شارژ در منطقه صفه، تعداد و پراکندگی این ایســتگاه ها برای پاسخ گویی به نیازهای 
تاکسی های برقی کافی نیست. بر اساس نظر یک کارشناس حمل ونقل شهری، توزیع ایستگاه های شارژ باید 
به گونه ای باشد که رانندگان تاکسی در هر نقطه از شهر به راحتی به آن دسترسی داشته باشند. در غیر این صورت، 

زمان طولانی شارژ و مسافت محدود خودروها، راندمان ناوگان را به شدت کاهش می دهد.
علاوه بر این، عملکرد باتری خودروهای برقی در دماهای بالای تابســتان اصفهان یا سرمای شدید زمستان 
می تواند به طور محسوسی کاهش یابد. این امر نه تنها بهره وری تاکسی ها را تحت تأثیر قرار می دهد، بلکه باعث 

افزایش هزینه های تعمیر و نگهداری نیز خواهد شد.
از این رو مهدی نصیری، دانش آموخته رشته مهندسی حمل و نقل در این رابطه به خبرنگار »مهر« می گوید: 
ورود تاکسی های برقی به ناوگان شهری بدون برنامه ریزی برای زیرساخت های شارژ، مانند ورود خودروهای 
بدون سوخت است. در حال حاضر، تنها یک ایستگاه شارژ ســریع در صفه راه اندازی شده است و این برای 

پاسخ گویی به نیاز ۵۰ دستگاه تاکسی برقی کافی نیست.
وی ادامه می دهد: پراکندگی جغرافیایی ایستگاه های شارژ نیز موضوعی مهم است. اگر رانندگان مجبور باشند 
برای شارژ خودرو به مناطق خاصی سفر کنند، این زمان و هزینه اضافی، بهره وری اقتصادی خودروهای برقی 

را کاهش می دهد.
این کارشناس حمل و نقل می افزاید: مدیریت شــهری باید ابتدا به توسعه شبکه شارژ و آموزش نیروی فنی 
برای تعمیر و نگهداری این خودروها توجه کند. این کمبود زیرساختی می تواند باعث شود که تاکسی های برقی 

به جای خدمت رسانی به شهروندان، در مسیرهای محدود و تنها برای مراسم نمایشی استفاده شوند.

اقتصاد تاکسی های برقی؛ باری بر دوش رانندگان؟
خرید تاکسی های برقی با قیمت بالا و هزینه های نگهداری، فشــار اقتصادی قابل توجهی بر دوش رانندگان 
تاکسی خواهد گذاشــت. به گفته یکی از اعضای صنف تاکســیرانی اصفهان، رانندگان با مشکلات متعددی 
همچون افزایش هزینه های ســوخت و تورم مواجه اند. بدون حمایت های مالی و ارائه یارانه، این برنامه تنها 
باعث سنگین تر شدن هزینه های رانندگان می شود. وی ادامه می دهد: در حالی که مدیریت شهری اصفهان از 

برنامه ریزی برای حمایت از رانندگان تاکسی سخن گفته، هنوز جزییات روشنی از نحوه تأمین این حمایت ها 
اعلام نشده است. محمدرضا مرادی، که مدتی به عنوان راننده تاکسی برقی در تهران فعالیت می کرده و از نزدیک 
با مشکلات رانندگان تاکسی های برقی آشنا اســت، به »مهر« می گوید: رانندگان تاکسی در شرایط فعلی، با 
افزایش قیمت قطعات یدکی، هزینه های نگهداری و حتی هزینه های روزمره زندگی دست وپنجه نرم می کنند.

وی ادامه می دهد: خودروهای برقی، با وجود کاهش هزینه های سوخت، هزینه اولیه بالایی دارند و باتری های 
آن ها بعد از چند سال نیاز به تعویض دارند که هزینه ای سنگین به رانندگان تحمیل می کند. بدون حمایت مالی 

یا یارانه های دولتی، خرید تاکسی برقی برای بسیاری از رانندگان غیرممکن خواهد بود.
مرادی تصریح می کند: مسئله دیگر، نبود تعمیرگاه های تخصصی است. اگر خودروهای برقی در اصفهان دچار 
نقص شوند، رانندگان مجبور به ارسال آن ها به شــهرهای دیگر خواهند بود. این شرایط هزینه ها را چند برابر 

می کند و رانندگان را از مزایای این فناوری ناامید خواهد کرد.

رقابت با خودروهای گازسوز؛ آیا خودروهای برقی به صرفه هستند
یارانه های دولتی برای ســوخت های فسیلی )به ویژه گاز( در ایران باعث شــده است که خودروهای گازسوز 
همچنان گزینه اقتصادی تری باشند. با وجود اینکه خودروهای برقی هزینه سوخت کمتری دارند، اما هزینه 

اولیه بالای خرید و تعویض باتری، این مزیت را در بلندمدت کمرنگ می کند.
مریم رمضانی، یکی از کارشناسان حوزه انرژی به »مهر« می گوید: تا زمانی که تفاوت قیمت خودروهای برقی 
و سوخت فسیلی با مشوق های دولتی جبران نشود، استفاده گسترده از این خودروها منطقی به نظر نمی رسد.

آیا ورود تاکسی های برقی به کاهش آلودگی هوا کمک می کند
یکی از اهداف اصلی ورود تاکســی های برقی کاهش آلودگی هوا در اصفهان است. اما کارشناسان معتقدند 

که بدون برنامه ای جامع برای کاهش ترافیک و بهبود حمل ونقل عمومی، تأثیر این اقدام محدود خواهد بود.
میلاد تقوایی راد، فعال محیط زیست و مبدع کمپین »دوچرخه سوارم« در کشــور به »مهر « می گوید: ورود 
تاکسی های برقی می تواند بخشی از معادله کاهش آلودگی هوا در اصفهان را حل کند، اما حمل ونقل پاک ابعاد 

گسترده تری دارد که متأسفانه از سوی مدیریت شهری نادیده گرفته شده است. 
تقوایی راد تصریح می کند:در سال های اخیر، زیرساخت های دوچرخه سواری در اصفهان یا توسعه ای نداشته 
یا به حاشیه رانده شده است. این در حالی است که استفاده از دوچرخه، به ویژه در مسافت های کوتاه، می تواند 

به مراتب تأثیر بیشتری در کاهش آلودگی هوا و کاهش ترافیک شهری داشته باشد.
وی ادامه می دهد: توسعه ایستگاه های شارژ برای تاکســی های برقی با هزینه ای بسیار بالا همراه است، در 
حالی که مدیریت شهری می توانست با ایجاد مســیرهای ایمن برای دوچرخه سواری و گسترش خدمات 
عمومی مترو، از منابع مالی خود بهره وری بیشــتری داشته باشــد. مترو اصفهان هنوز در بسیاری از مناطق 
شهری به طور کامل عملیاتی نشده و مردم برای تردد روزانه با مشکلات زیادی مواجه هستند. سئوال اینجاست 
 که چرا شهرداری منابع خود را به جای تقویت سیســتم های حمل ونقل جمعی، صرف برنامه های محدود و 

پرهزینه می کند؟
تقوایی راد به اولویت های اشتباه در مدیریت شهری اشاره کرده و می افزاید: اگر قرار باشد حمل ونقل پاک در 
اصفهان به یک واقعیت تبدیل شود، باید با رویکردی جامع به این مسئله پرداخته شود. گسترش مترو و کاهش 
هزینه های آن، توسعه مسیرهای پیاده روی و دوچرخه ســواری، و استفاده از فناوری های نوین، همه باید به 
موازات یکدیگر پیش بروند. در غیر این صورت، ورود ۵۰ تاکسی برقی به تنهایی تنها تأثیر محدودی بر کاهش 

آلودگی خواهد داشت و بیشتر جنبه نمایشی پیدا می کند.
وی تأکیــد می کنــد: ورود خودروهــای برقــی، بــدون حــل مشــکلات پایــه ای حمل ونقــل در 
اصفهــان، اقدامی ناقــص اســت. مدیریت شــهری بایــد ابتدا زیرســاخت های فعلــی ماننــد مترو و 
مســیرهای دوچرخه را توســعه دهد و ســپس به ســراغ فناوری های جدید برود. اگر اصفهان توانســته 
 بود دوچرخه ســواری را به یک فرهنگ شــهری تبدیل کنــد، امروز نیــازی به صــرف هزینه های هنگفت

برای چنین پروژه هایی نبود.

گامی بلند، اما ناقص
از صحبــت کارشناســان امر می تــوان اســتنباط کرد کــه ورود تاکســی های برقی بــه اصفهــان، اگرچه 
اقدامی مثبت در جهــت حمل ونقل پاک اســت، اما در غیاب زیرســاخت های کافــی، حمایت های مالی 
 مناســب و برنامه ریــزی دقیــق، ممکن اســت به هــدف اصلــی خود یعنــی کاهــش آلودگــی هوا و 

ارتقای بهره وری نرسد. 
مدیریت شهری اصفهان باید به جای مانور تبلیغاتی بر این طرح، تمرکز خود را بر حل چالش های زیرساختی 
و اقتصادی قرار دهد. تصمیم گیری های شتاب زده، بدون ارزیابی دقیق شرایط بومی و نیازهای شهر، ممکن 
است نه تنها اهداف بلندمدت را محقق نکند، بلکه به اتلاف منابع محدود نیز منجر شود. از این رو، انتظار می رود 

مدیریت شهری اصفهان در طراحی و اجرای این برنامه از رویکردی علمی تر و شفاف تر بهره گیرند.

شنبه ۶ بهمن ۱۴۰۳ / ۲۴ رجب  ۱۴۴۶ / ۲۵ ژانویه  ۲۰۲۵ /  شماره ۴۲۸۵

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان گفت: طی یک فراخوان 
عمومی، ۴۷ شرکت برای مشارکت در پروژه احداث نیروگاه های زیست توده شهر 
اصفهان اعلام آمادگی کرده اند. غلامرضا ســاکتی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره 
به برگزاری جلسه امضای توافق نامه همکاری شــهرداری و سازمان انرژی های 
تجدیدپذیر و بهره وری برق ایران )ساتبا( برای انتخاب سرمایه گذار در زمینه احداث 
نیروگاه های زیست توده شــهر اصفهان اظهار کرد: تفاهم نامه ای میان شهرداری 
اصفهان و ســازمان انرژی های تجدیدپذیر با هدف تولید برق از پسماند شهری 
به امضا رسید؛ این همکاری به منظور ایجاد یک کارخانه تبدیل پسماند به انرژی 
و تولید برق زیستی صورت گرفته است و ســرمایه گذاری آن به طور کامل توسط 
بخش خصوصی انجام خواهد شــد. وی افزود: هدف اصلــی این پروژه کاهش 
حجم زباله های دفنی، تولید انرژی پاک و بهبود شــرایط زیســت محیطی شهر 
اصفهان است. مدیرعامل سازمان مدیریت پســماند شهرداری اصفهان با اشاره 
به اینکه در راستای این تفاهم نامه، فرایند انتخاب سرمایه گذار با دقت بالا انجام 
شده است، گفت: طی یک فراخوان عمومی، ۴۷ شــرکت برای مشارکت در این 
پروژه اعلام آمادگی کرد؛ پس از بررســی های دقیق، پنج شرکت به مرحله نهایی 

راه پیدا کرد و از بین آن ها یک یا دو شرکت به عنوان ســرمایه گذار نهایی انتخاب 
خواهد شد. ســاکتی ادامه داد: ســرمایه گذار منتخب موظف است به طور کامل 
هزینه های احداث و بهره برداری از کارخانه تبدیل زباله به انرژی را تأمین کند. وی 
با بیان اینکه این پروژه با استفاده از تسهیلات ماده ۱۲ قانون رفع موانع تولید اجرا 
خواهد شد، تصریح کرد: سرمایه گذار علاوه بر استفاده از این تسهیلات، بخشی از 
هزینه ها را به صورت سرمایه گذاری مستقیم تأمین می کند؛ بر اساس برآوردهای 
اولیه، ســرمایه مورد نیاز این پروژه حدود ۵۰۰۰میلیارد تومان تخمین زده شــده 
است. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شــهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: 
در این طرح روزانه ۶۰۰ تن زباله شهری مورد پردازش قرار می گیرد که ۳۰۰ تن آن 
برای زباله سوزی استفاده خواهد شد. شــهرداری اصفهان در این تفاهم نامه به 
عنوان تأمین کننده پســماند و زمین، همچنین ناظر بر اجرای پروژه ایفای نقش 
می کند؛ ســازمان انرژی های تجدیدپذیر نیز متعهد شــده اســت برق تولیدی 
کارخانه را به مدت ۲۰ سال به صورت تضمینی خریداری کند. وی خاطرنشان کرد: 
برق تولیدشده از این پروژه در چارچوب قرارداد مشخص، با قیمت توافق شده به 

سازمان انرژی های تجدیدپذیر فروخته خواهد شد.

اعلام آمادگی ۴۷ شرکت برای مشارکت در احداث نیروگاه های زیست توده شهر اصفهان

 حدود ۳۰ درصد از مناطق شهری اصفهان تحت پوشش 
شبکه فیبر نوری است

دستیار ویژه شهردار در امور هوشمندسازی و مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری 
اصفهان گفت: در حال حاضر شبکه فیبر نوری شهرداری این کلان شهر حدود ۳۰ درصد از مناطق شهری را 
پوشش می دهد. سعید فردانی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: پروژه فیبر نوری شهرداری اصفهان که 
از دو دهه پیش آغاز شده، هم اکنون به بیش از ۳۰۰ کیلومتر شبکه فیبر نوری در سطح شهر رسیده است و 
بخش زیادی از نیازهای ارتباطی شهرداری و سایر دستگاه ها را برطرف می کند. وی افزود: این شبکه برای 
ارائه خدماتی نظیر دوربین های نظارتی در چهارراه ها و معابر و ارتباطات داخلی ساختمان های شهرداری 
به کار می رود، پروژه توسعه شبکه فیبر نوری بســیار پیچیده و فنی است و در حال حاضر با همکاری و 
تعاملات بین سازمانی، تصمیم های مالی و فنی لازم برای ادامه عملیات در نظر گرفته شده است. دستیار 
ویژه شهردار در امور هوشمندسازی با بیان اینکه برآوردها نشان می دهد که سال جاری، عملیات عمرانی 
و توسعه شبکه فیبر نوری در مناطق ۱۳ و ۱۵ شهرداری اصفهان آغاز خواهد شد، خاطرنشان کرد: مصوبه 
این پروژه به شورای اسلامی شهر اصفهان ارسال شده و با وجود اینکه شورا همچنان به جمع بندی نهایی 
نرسیده اســت، انتظار می رود تا دو هفته آینده این مصوبه تصویب شود. فردانی ادامه داد: پروژه شهر 
هوشمند یکی از مهم ترین اقدامات برای ارتقای کیفیت زندگی شهری و تسهیل ارتباطات بین شهروندان و 
 )Connected City( مدیریت شهری است؛ مهم ترین قابلیت این پروژه ایجاد یک شهر متصل یا همان
است که با استفاده از زیرساخت های پیشرفته، ارتباطات درون شهری را بهبود می بخشد. وی تأکید کرد: 
یکی از اساسی ترین زیرساخت های مورد نیاز برای تحقق این هدف، پروژه فیبر نوری است که پوشش 
کامل آن در سطح شهر می تواند نقش کلیدی در هوشمندسازی ایفا کند. در حال حاضر شبکه فیبر نوری 
شهرداری حدود ۳۰ درصد از مناطق شهری را پوشش می دهد و این مقدار برای رفع نیازهای کنونی کافی 
است، زیرا سیاست اصلی تا امروز بیشتر بر زیرســاخت های مرتبط با سازمان ها و ادارات متمرکز بوده 
و پوشش منازل مسکونی در اولویت نبوده است، با این حال برای توسعه قابلیت های هوشمندسازی 
 در سطح شهر و تسهیل دسترسی شهروندان گسترش این شــبکه به تمام نقاط شهر ضروری است. 
فردانی تصریح می کند: با گسترش فیبر نوری و اتصال کامل شــهر، در آینده بسیاری از امکانات نظیر 
استفاده از سنسورها در فضاهای ســبز و دیگر نقاط شــهری برای پایش و مدیریت هوشمند فراهم 
خواهد شد؛ این زیرساخت می تواند بستری مناسب برای تحقق اهداف هوشمندسازی در زمینه های 
 مختلف از جمله حمل ونقل، مدیریت محیط زیست و خدمات شهری ایجاد کند و تأثیرات چشمگیری

بر زندگی شهروندان بگذارد.

 پیشرفت ۶۰ درصدی احداث فضای سبز بیشه خزایی در 
منطقه ۵ اصفهان

مدیر منطقه ۵ شــهرداری اصفهان از پیشرفت ۶۰ درصدی احداث فضای ســبز بیشه خزایی خبر داد. 
حســین کارگر در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: پارک خزایی از پل مارنان تا پل وحید سال های زیادی 
بود که شرایط خوبی نداشت، ساماندهی آن در دســتور کار مدیریت منطقه ۵ قرار گرفت، این پروژه با 
اعتبار حدود ۲۰ میلیارد تومان و با پیشرفت فیزیکی ۶۰ درصدی در حال انجام است. وی افزود: عملیات 
ساماندهی پیاده روسازی بیشه خزایی با مساحت ۱۲ هزار متر مربع است که تاکنون 9۵۰۰ متر مربع آن 
انجام شده و در حال حاضر زمین ورزشی روباز والیبال، فوتبال، ورزش های طنابی و پاتوق اجتماعی و 
نغمه گاه به صورت ۱۰۰ درصد احداث شده است. مدیر منطقه ۵ شهرداری اصفهان با بیان اینکه توسعه 
فضای سبز منطقه با احداث فضای سبز بیشه خزایی در دستور کار این منطقه است، ادامه داد: در این 
پروژه اجرای پارک در مساحتی حدود ۵۲ هزار متر مربع، اجرای مسیرهای پیاده و دوچرخه، زمین بازی 
کودکان، زمین فوتبال و والیبال سرویس بهداشتی با ۱۲ چشمه و نمازخانه، زمین ورزش های طنابی 
پاتوق اجتماعی و نغمه گاه، اجرای آب نمای تصادفی طراحی شده است که برای آزادسازی آن از سال 

۱۳۷۱ اقدام شده بود و تاکنون بخش زیادی از آن انجام شده است.  

خبر روزاخبار

رفع مشکلات ۷۹ محله شهر 
اصفهان طی ۳ سال

شهردار اصفهان با بیان اینکه یکی از اولویت های 
مطرح شده در بودجه پیشــنهادی شهرداری 
این کلان شهر توجه به »محله محوری« است، 
گفت: طی ســه سال گذشــته ۷9 محله شهر 
شناسایی و مشکلات اولیه آن ها برطرف شده 
است و این روند ادامه خواهد داشت. به گزارش 
»ایمنا«، علی قاســم زاده در برنامــه رادیویی 
»بی واسطه با مردم« اظهار کرد: در روزهای اخیر 
شهرداری و شورای اسلامی شهر اصفهان به طور 
جدی مشــغول تدوین و بررسی لایحه بودجه 
پیشنهادی سال ۱۴۰۴ هستند و روز سه شنبه با 
اعضای شورای اسلامی شهر درباره رویکردهای 
اساســی و اولویت بندی بودجه، با اتفاق نظر و 
اجماع، به بحــث و تبادل نظر پرداختیم. وی با 
بیان اینکه اولویت نخست بودجه ۱۴۰۴ مسائل 
زیست محیطی است، افزود: مسائل مرتبط با 
حمل ونقل و خدمات شهری در رأس برنامه ها 
قرار گرفته است و بیشترین منابع مالی ما در 
ســال آینده به این حوزه ها اختصاص خواهد 
یافت. شهردار اصفهان خاطرنشان کرد: مدیریت 
شهری و شورای اسلامی شهر اصفهان مصمم 
هستند که گام به گام به سمت هوشمندسازی 
پیش بروند. قاســم زاده با بیــان اینکه یکی 
دیگر از اولویت هــای مطرح شــده در بودجه 
پیشنهادی سال آینده شهرداری اصفهان توجه 
به محله محوری اســت، گفت: طی ســه سال 
گذشته ۷9 محله شــهر شناسایی و مشکلات 
اولیه آن ها برطرف شده است که این روند ادامه 
خواهد داشت و محلات بیشتری در دستور کار 
قرار خواهد گرفت. وی ادامه داد: کلیات بودجه 
و منابع درآمدی در شورای اسلامی شهر نهایی 
شــده و هم اکنون بحث هزینه ها برای بررسی 
تخصصی بــه کمیســیون های مربوطه ارجاع 
شــده اســت که امیدواریم بودجه شهرداری 
اصفهان تــا پایان زمان تعیین شــده در تقویم 
 بودجه به تصویب شورای اسلامی شهر برسد. 
شــهردار اصفهان تأکید کرد: سال ۱۴۰۴ با یک 
بودجه کارشناسی شــده و دقیــق در خدمت 
شــهروندان خواهیم بود و تــلاش می کنیم با 
رویکردی شــفاف و مؤثر، نیازهای کلان شهر 

اصفهان را برآورده کنیم.

مدیر منطقه ۷ شهرداری اصفهان با اشاره به رونمایی کتاب »روایت هفت« در ایام دهه فجرگفت: این کتاب شامل منتخب خاطرات شهدای دفاع مقدس منطقه ۷ 
شهرداری اصفهان است که به همت اداره فرهنگی، اجتماعی و ورزشی این منطقه در حال تدوین و چاپ است.

مهدی ســلطان آقایی در گفت وگو با »ایمنا« با اشــاره به اهمیت حفظ یاد و خاطره شــهدای گران قدر دفاع مقدس اظهار کرد: کتاب »روایت هفت« تلاشــی برای 
زنده نگه داشتن یاد و نام کسانی است که جان خود را برای دفاع از آرمان های امام راحل و حفظ امنیت میهن اسلامی فدا کردند. وی تأکید کرد: این اثر نه تنها به ثبت 
تاریخ سراسر حماسه دفاع مقدس کمک می کند، بلکه نسل های آینده را با رشادت ها و ایثارگری های این بزرگ مردان آشنا می سازد. سلطان آقایی گفت: این کتاب 
دربردارنده روایت های دست اول و خاطرات صمیمانه ای است که از زبان خانواده های شهدا و رزمندگان نقل شده است و امیدواریم با انتشار آن، شاهد ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت در جامعه باشیم. وی ادامه داد: رونمایی از کتاب »روایت هفت« که منتخب خاطرات شهدای منطقه است، با تلاش حسین حمیدی و گروه نویسندگی 

او به رشته تحریر درآمده است و در مراسمی ویژه در روزهای باشکوه دهه فجر با حضور مسئولان شهر برگزار خواهد شد.

مدیر منطقه ۷ اصفهان خبر داد

رونمایی از کتاب »روایت هفت« در دهه فجر انقلاب اسلامی

عکس خبر

عکس: ایمنا

بازدید فرمانده سپاه 
صاحب الزمان)عج( استان 

اصفهان از پروژه های 
شهری

ســردار مجتبی فدا، فرمانده ســپاه 
صاحب الزمان)عج( استان اصفهان 
به همراه علی قاســم زاده شــهردار 
اصفهــان از پروژه های خــط ۲ مترو، 
حلقه چهارم ترافیکی شهر و بازار گل 

ارغوان بازدید کرد.
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رئیس دفتر همکاری های علمی و بین المللی دانشگاه صنعتی اصفهان گفت: 
این دانشگاه تاکنون 150 تفاهم نامه همکاری علمی و پژوهشی با دانشگاه ها و 

مراکز تحقیقاتی معتبر جهان منعقد کرده است.
پیمان مصدق در گفت و گو با خبرنگار »ایرنــا« اظهار کرد: این تفاهم نامه ها با 
دانشگاه های برجسته و مراکز تحقیقاتی کشورهای مختلف از چین، مالزی و 
هنگ کنگ گرفته تا اتحادیه اروپا و کانادا به امضا رسیده است. وی افزود: این 
همکاری ها شامل تبادل استاد و دانشجو با مراکزی مانند سرن )CERN( و 
سزامی )SESAME( است و هر سال تعدادی از اســتادان و دانشجویان ما 
برای اجرای پروژه های مشــترک در قالب این تفاهم نامه ها به خارج از کشور 

اعزام می شوند.
وی خاطرنشان کرد: دانشــگاه صنعتی اصفهان به عنوان یکی از پنج دانشگاه 
صنعتی و فناوری برتر کشور توسط وزارت علوم شناخته شده است و گسترش 

همکاری های بین المللی با مراکز معتبر دنیا در دستور کار آن قرار دارد.

همکاری علمی دانشگاه صنعتی اصفهان و ۱۳ دانشگاه عراق
مصدق درباره همکاری های جدید دانشگاه صنعتی اصفهان با کشور عراق گفت: 
در رویداد »هفته علم ایران و عراق« که چند روز گذشته در شهر کربلا برگزار شد، 
تفاهم نامه همکاری علمی و پژوهشــی بین این دانشگاه و 13 دانشگاه عراق 
به امضا رســید. وی، توســعه همکاری های علمی بین المللی از جمله انجام 
پژوهش های مشترک، برگزاری دوره های آموزشی کوتاه  مدت، تبادل دانشجو، 
شرکت در کنفرانس های بین المللی در دو کشور و حضور اعضای هیئت علمی 
دانشگاه های عراق در قالب »فرصت مطالعاتی« در دانشگاه صنعتی اصفهان 

را از مهم ترین مفاد این تفاهمنامه ها اعلام کرد.
رئیس دفتر همکاری های علمــی و بین المللی دانشــگاه صنعتی اصفهان، 

چشم انداز جذب 400 دانشجوی بین المللی در دو سال آینده را یکی از اهداف 
این دانشــگاه عنوان کرد و افزود: تحقق این هدف می تواند رتبه دانشگاه را در 

نظام رتبه بندی »تایمز« تا 70 پله ارتقا دهد و آن را به بازه 400 تا 600 برساند.
مصــدق همچنیــن از برنامه ریزی برای ایجــاد یک مجموعــه )کمپلکس( 
بین المللی توسط پنج دانشگاه برتر فناوری کشور )UT5( در یکی از کشورهای 
آســیای میانه خبر داد و اظهار کرد: این برنامه در حال نهایی شدن بوده و امید 
است تا دو سال آینده عملیاتی شود. وی با اشــاره به گسترش همکاری های 
منطقه ای گفت: فعال سازی پروژه هایی با ترکیه و امضای تفاهم نامه های علمی 
با ارمنستان از دیگر برنامه های دانشــگاه صنعتی اصفهان است و پیش بینی 
می شود در سال آینده تعدادی دانشجوی ارمنی در رشته های مهندسی کامپیوتر 

و معدن جذب این دانشگاه شوند.
به گزارش »ایرنا«، دانشگاه صنعتی اصفهان با حدود 10 هزار و 500 دانشجو و 
500 عضو هیئت علمی در شمال کلانشهر اصفهان مستقر و یکی از دانشگاه های 
برتر کشــور اســت. این دانشــگاه به عنوان دومین دانشــگاه برتر کشــور در 
بین المللی سازی دانشــگاه ها، پژوهشــگاه ها و پارک های علم و فناوری در 
سال 1401 شناخته شد. سرن )CERN( بزرگ ترین مجموعه آزمایشگاهی 
دنیا در زمینه فیزیک ذرات بنیادی و فیزیک هســته ای اســت که دانشــگاه 
صنعتی اصفهان به عنوان نخستین دانشگاه ایرانی در سال 13۹8 به عضویت 
این مرکز درآمد. طرح سزامی )SESAME( به معنی »تابش سینکروترون 
برای تحقیقات علوم کاربردی و به کارگیری آن در خاورمیانه« و نخستین مرکز 
تحقیقاتی با سرمایه گذاری علمی و فنی مشترک بین المللی برای تأسیس و 
استفاده از یک دستگاه سینکروترون در خاورمیانه است که دانشگاه صنعتی 
اصفهان از سوی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری به عنوان مرجع ملی همکاری 

ایران با طرح بین المللی سزامی )SESAME( معرفی شد.

مدیر اســتخراج مواد معدنــی فولاد مبارکه در حاشــیه بازدیــد از نهمین 
نمایشگاه تخصصی معدن، صنایع معدنی یزد گفت: مسئولیت ما در فولاد 
مبارکه این اســت که ارتباط خود را با معادن تقویت کنیم تا تأمین خوراک 

لازم برای تولید فولاد به بهترین شکل ممکن محقق شود. 
ســید مصطفی فقری افزود: اســتان یزد به دلیل نزدیکی به فولاد مبارکه 
و اســتان اصفهان و همچنین منابع غنی معدنی، مورد توجه ویژه ای قرار 
دارد. وی با بیان اینکه فولاد مبارکه سرمایه گذاری های قابل توجهی در این 
استان انجام داده گفت: در حوزه معدن نیز در حال حاضر در حال اکتشاف 
و اســتخراج در محدوده های مختلفی در این اســتان و اســتان اصفهان 
هســتیم.  یکی از چالش های مهم در این زمینه، وجــود معادن غیر فعال 

در کشور است. 
مدیر اســتخراج مواد معدنی فولاد مبارکه تصریح کرد: فعال ســازی این 
معادن نیازمند حمایت دولت اســت، زیرا هزینه های نســبتاً زیادی را به 
همراه دارد.  وی با بیان اینکه شرکت هایی که در حوزه اکتشاف و استخراج 
معدنی توانمند هســتند، باید از این معادن بهره بــرداری کنند، اظهار کرد: 
مهم ترین نکته در این میان، حفظ اهلیت و توانمندی این شرکت هاســت. 
معادن باید در اختیار شرکت های معتبر و توانمند در زنجیره فولاد قرار گیرد.  
فولاد مبارکه با داشتن این ویژگی ها، می تواند نقش مؤثری در فعال سازی 

معادن و تأمین نیازهای خود ایفا کند.

رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان با بیان اینکه هنرمندان حوزه هنرهای 
نمایشی در اصفهان خواستار افزایش تعداد سالن های چندسویه برای اجرای 
آثار هنری خود بودند، گفت: به زودی بزرگ ترین ســالن چندسویه کشور در 

اصفهان افتتاح خواهد شد.
محمد نورصالحی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به پروژه های فرهنگی شهری 
و احداث سالن های چندســویه در اصفهان اظهار کرد: یکی از مسائل مهم و 
مورد توجه در سال های اخیر، سرنوشت محل سابق نمایشگاه اصفهان واقع 
در پل شهرســتان بود. وی افزود: ابتدا بعضی نهادهای دولتی اصرار داشتند 
که این فضا به فعالیت هــای دیگری اختصاص پیدا کنــد، اما با همکاری و 
تعاملات صورت گرفته، ایــن فضا به مکانی برای تفریح و ســرگرمی به ویژه 

برای قشر جوان تبدیل شد.
رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان تأکید کرد: استانداری اصفهان در این 
زمینه نقش مهمی ایفا و کمک های بسیاری به تحقق این پروژه کرده است. 
نورصالحی گفت: در دوره مدیریت شهری فعلی، تعدادی سالن به مجموعه 
فرهنگی شهر افزوده شده است و به زودی بزرگ ترین سالن چندسویه کشور 
در اصفهان افتتاح خواهد شــد. وی ادامه داد: این سالن با ظرفیت 1000 نفر 
به عنوان یک مکان فرهنگی فاخر، طی برنامه ای هنری افتتاح خواهد شد و 

در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت. 
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان خاطرنشان کرد: هنرمندان حوزه هنرهای 
نمایشی به طور مستمر تقاضاهایی برای افزایش تعداد سالن های چندسویه 
یا همان بلک باکس ها که ســالن هایی با دیواره های سیاه رنگ برای اجرای 
نمایش های مختلف هستند، مطرح کرده بودند. نورصالحی خاطرنشان کرد: 
این ســالن ها به دلیل ویژگی های خود، یکی از نیازهای اساســی هنرمندان 

برای اجرای آثار هنری و نمایشی به حساب می آید.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان از شناسنامه دار 
کردن صنایع دســتی فاخر و معاصر اصفهان با موافقت وزیــر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خبر داد. امیر کرم زاده در گفت وگو با »فارس« با اشاره 
به دیدار با رضا صالح امیری، وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اظهار 
کرد: در این دیدار وزیر عنوان کرد با توجه به پهنه فرهنگی و هنری، اصفهان که یکی 
از بزرگ ترین مراکز تولید و عرضه صنایع دســتی به شمار می رود و این در حالی 
است که تلاش برای حمایت از تولید هنرمندان، تولیدکنندگان و عرضه کنندگان 
صنایع دستی از اولویت ویژه ای برخوردار اســت. وی ادامه داد: با توجه به اینکه 
بررسی ها حاکی از آن اســت که آثار ارزشــمند و فاخر هنرمندان معاصر، دارای 
شناسنامه نیستند، لذا اکثر آن ها پس از تولید این آثار برای عرضه و فروش دچار 
می شــوند. کرم زاده افزود: با توجه به لزوم شناســنامه دار کردن این آثار و لزوم 
فراهم کردن شرایط برای فروش این آثار در انواع حراجی های رسمی، پیشنهاد 
شناسنامه دار کردن این آثار فاخر معاصر و فراهم کردن شرایط فروش آنها به منظور 

حمایت از هنرمندان به وزیر ارائه شــد. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی اســتان اصفهان گفت: پس از بیان دلایل و استدلال هایی در این 
زمینه، وزیر میراث فرهنگی با استقبال از لزوم حمایت از هنرمندان، دستور ابلاغ 

آیین نامه شناسنامه دار کردن آثار فاخر هنرمندان معاصر اصفهان را صادر کرد.

دستیار شهردار اصفهان در امور شهرســازی و معماری شهری از معافیت در 
پرداخت هزینه پروانه ســاختمانی برای 3200 قطعه زمیــن در حریم بافت 

تاریخی این کلانشهر در سال جاری خبر داد.
وحید مهدویان در گفت و گو با »ایرنا« اظهار کرد: معافیت از پرداخت هزینه 
پروانه ساختمانی در این زمین ها با هدف تسهیل در مرمت و احیای بافت های 

تاریخی فرهنگی انجام شده است.
وی ادامه داد: 1200 ساختمان دارای مشخصات تاریخی در این کلانشهر نیز 
امسال برای مرمت و احیا از پرداخت هزینه پروانه ساختمانی معاف شدند.

دستیار شهردار اصفهان در امور شهرســازی و معماری شهری تصریح کرد: با 
توجه به تعدد و پیچیدگی مسائل بافت تاریخی، مدیریت شهری برای احیای 

این پهنه ها با چالش های بســیاری چون مقوله های اقتصادی، تأمین منابع 
مالی اجرای پروژه ها، مخالفت برخی گروه ها و چالش های زیست محیطی 

مواجه است. 
مهدویان گفت: ایجاد بسترهای مناســب از جمله تدوین و اجرای قوانین و 
مصوبات تشویقی و حمایتی از بخش خصوصی و جذب سرمایه گذاران برای 
اجرای طرح های برآمــده از مطالعات فرهنگی اجتماعــی محله ها و مبتنی 
بر اصول پایداری از جمله راهکارهای توســعه، احیا و ســاماندهی پهنه های 

گردشگری اصفهان است. 
وی خاطرنشان کرد: شهرداری اصفهان در بیش از دو دهه اخیر با هماهنگی 
و همکاری با اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی استان 
و با رویکرد انســان محوری، بازآفرینی پایدار و طراحی چنــد عملکردی به 

شناسایی، دسته بندی، طراحی و احیا این بناها پرداخته است.
دستیار شهردار اصفهان در امور شهرسازی افزود: احیای بخشی از پهنه بازار 
بزرگ اصفهان و 32 هکتار میدان امام علی)ع( به عنوان پروژه های شاخص 
کشــوری با رویکرد حفظ و بازســازی توامان بافت تاریخی این شهر صورت 

گرفته است.
به گزارش »ایرنا«، کلانشــهر اصفهان 2000 هکتار بافت تاریخی دارد که از این 
رقم حدود 500 هکتار جزو بافت فرســوده تاریخی اســت. این شهر با حدود 
2 میلیون نفر جمعیت از آثار تاریخی زیادی برخوردار اســت و در کانون توجه 
گردشــگران داخلی و خارجی قرار دارد؛ میدان امام)ره(، کاخ چهلســتون و 

مسجد جامع عتیق این شهر به ثبت جهانی رسیده است.

مدیرعامــل شــرکت شــهرک های صنعتــی اســتان اصفهــان از تشــکیل 
کنسرسیوم)شراکت( صادراتی برای دستیابی به جایگاه واقعی طلا در این استان و 
همچنین کسب بازارهای جهانی خبر داد. رسول سواری در گفت و گو با »ایرنا« اظهار 
کرد: یکی از رسالت های شرکت شهرک های صنعتی اســتان اصفهان توسعه بازار 
صنایع کوچک استان اســت که با توجه به وجود مزیت های رقابتی، تجربه و سابقه 
طولانی تولید کنندگان خوش نام طلا و جواهر این استان در بازارهای بین المللی این 
رشــته به عنوان یکی از صنایعی که قابلیت ورود به بازارهای بین المللی را در قالب 

شرکت کنسرسیومی دارد، انتخاب شد. وی ادامه داد: تدوین اساس نامه این شبکه 
صادراتی یا کنسرسیوم طلا و جواهر استان اصفهان با نام »مجتمع طلا و جواهر زرین 
گوهر نقش جهان« )ســهامی خاص( پس از برگزاری جلســات متعدد با مدیران 
سازمان صنایع کوچک و فعالان این حوزه و با در نظر گرفتن مسائل فنی صنعت تولید 
طلا و جواهر در عرصه بین المللی، انجام و این شرکت در حوزه معاونت صنایع کوچک، 
به شماره ثبت 87202 تأسیس شد. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان 
اصفهان اظهار کرد: پیش بینی ما این است که با توجه به وجود اعضای توانمند و فعال 
در این شبکه صادراتی، این کنسرسیوم )شراکت( قابلیت نفوذ در بازارهای بین المللی 
در حجم بالا با توجه به تنوع محصولات را دارد. به گزارش »ایرنا«، جانمایی شهرک 
تخصصی طلا و جواهر استان در مجاور شــهرک صنعتی »جی« در مسیر فرودگاه 
اصفهان و قرارداد واگذاری زمین آن از اراضی معادن اطراف انجام شده است. از سال 
1386 کلنگ تأسیس شهرک طلا و جواهر در شرق اصفهان به زمین خورد اما احداث 
آن با مشکلات متعددی مواجه شد. ایجاد شهرک طلا و جواهر استان اصفهان به این 
لحاظ ضروری است که وضعیت واحدهای صنوف مرتبط با طلا، جواهر و سنگ های 
قیمتی ساماندهی شــود. طلا و جواهر در اصفهان یک صنعت قابل توجه است به 

گونه ای که حدود 60 درصد از مصنوعات طلای کشور در این استان تولید می شود.

معاون سرمایه های انسانی و پشتیبانی ذوب آهن اصفهان در برنامه »بازتاب« 
که از شبکه استانی اصفهان پخش شد، اقدامات گسترده این شرکت در حوزه 

مسئولیت های اجتماعی و کاهش آلایندگی را تشریح کرد.
به گزارش »ایراســین«، احمد اکبری با تأکید بر تعهد ذوب آهن به توســعه 
پایدار و حفظ محیط زیست گفت: ما از تأثیرات احتمالی فعالیت های صنعتی 
خود بر محیط زیســت آگاه هســتیم و کاهش آلاینده ها یکی از اولویت های 
اصلی ماست. تاکنون در این زمینه هزینه بسیاری صورت گرفته و پروژه های 
زیست محیطی متعددی در دســتور کار داریم تا تأثیرات منفی فعالیت های 

شرکت را به حداقل برسانیم. 

وی افزود: در ســال های اخیر، اقدامات متعددی برای کاهش آلاینده ها در 
شهرســتان لنجان که ذوب آهن در آن مستقر اســت، انجام شده است. این 
پروژه ها شامل بهینه سازی سیستم های فیلتراسیون، مدیریت پسماندهای 
صنعتی و بهره برداری از تکنولوژی های نوین برای کاهش انتشار گازهای آلاینده 
بوده است. هدف ما این اســت که با به کارگیری این اقدامات، آلاینده ها را به 

صفر برسانیم.
معاون سرمایه های انسانی و پشتیبانی ذوب آهن اصفهان در بخش دیگری 
از صحبت های خود به خدمات گســترده ذوب آهن در حوزه مســئولیت های 
اجتماعی اشــاره کرد و گفت: در حوزه بهداشــت و درمان، بیمارســتان شهید 
مطهری در فولادشهر که یکی از بیمارستان های درجه یک کشور است، به مردم 
منطقه و اســتان های همجوار خدمات گســترده ای ارائه می دهد. همچنین 
در حوزه عمرانی، از ســاخت اولیه فولادشــهر تا احداث مدارس، مســاجد و 

ورزشگاه ها، نقش کلیدی در توسعه زیرساخت های منطقه ایفا کرده ایم.
اکبری با اشــاره به نقش ذوب آهن در دوران دفاع مقــدس گفت: ذوب آهن 
در این دوران، 2۹0 شهید، 1533 جانباز و 83 آزاده تقدیم انقلاب کرده است. 
علاوه بر این، نیروها و تجهیزات مهندسی ما در خدمت جبهه ها بوده اند که این 

اقدامات را بخشی از مسئولیت های اجتماعی شرکت می دانیم.
وی در پایان ضمن قدردانی از حمایت مردم و مخاطبان گفت: اگرچه ذوب آهن 
ممکن است در آلایندگی محیط زیست سهمی داشته باشد، اما این اطمینان را 
به مردم می دهیم که تمام تلاش خود را برای بهبود این وضعیت به کار می بریم 

و پروژه های بیشتری برای کاهش آلایندگی در دست اقدام داریم.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان:

 کنسرسیوم صادرات طلا و جواهر در اصفهان تشکیل شد

ذوب آهن اصفهان متعهد به مسئولیت های اجتماعی و کاهش آلایندگی

دانشگاه صنعتی اصفهان ۱۵۰ تفاهم نامه همکاری بین المللی دارد

مدیر استخراج مواد معدنی فولاد مبارکه:

معادن غیرفعال کشور در اختیار شرکت های معتبر و توانمند در زنجیره فولاد قرار گیرد

مدیریت شهری اصفهان به درخواست هنرمندان برای افزایش سالن های چندسویه 
پاسخ مثبت داد

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان:

صنایع دستی فاخر و معاصر اصفهان شناسنامه دار می شوند

معافیت پروانه ساختمانی برای 32۰۰ قطعه زمین در بافت تاریخی اصفهان

 www:zayanderoodonline.ir
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